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LUBIN STANĄŁ 
W GODZINĘ „W”
Lubinianie zatrzymali się, aby chwilą 
zadumy uczcić pamięć bohaterów 
powstania warszawskiego. 1 sierpnia 
w kilku częściach miasta zapłonęły 
race, a w całym powiecie lubińskim, 
podobnie jak w kraju, rozległ się 
przeciągły dźwięk syren.
 STR. 9

ZMIANY NA 
SKRZYŻOWANIU
Ważna zmiana na skrzyżowaniu 
ulic Niepodległości i Armii Krajowej 
– zmodyfikowano ustawienia 
sygnalizacji świetlnej.  STR. 5

Fo
t. 

M
ar

ta
 C

za
ch

ór
sk

a
Fo

t. 
Ka

ta
rz

yn
a 

Sk
oc

zy
la

s
Fo

t. 
Cz

yt
el

ni
k

JECHAŁA POD PRĄD
Podobne sytuacje w wielu 
przypadkach doprowadzają do 
tragedii na drodze. Jeden z naszych 
Czytelników natknął się na jadące pod 
prąd auto. Film ze zdarzenia wysłał do 
naszej redakcji, ku przestrodze. 
 STR. 6

 » Jeden z mieszkańców Lubina właśnie wygrał milion złotych! Szczęśliwiec skreślił własnoręcznie szóstkę w Lotto Plus 
w kolekturze przy ulicy Szpakowej 2A. To nie pierwsza taka wygrana w tym miejscu. 
– Nie mam zielonego pojęcia, kto może być zwycięzcą – przyznaje pani Agnieszka pracująca w kolekturze znajdującej się przy 
markecie Polo (na zdjęciu).   Więcej na str. 3
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W LUBINIE 
PADŁA SZÓSTKA!
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kanał 133 dekoder Horizon
kanał 365 dekoder Mediaboxrazem
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Nie żyje dyrektor z KGHM
 Nie żyje Rafał Pawełczyk, 

dyrektor naczelny ds. nadzoru 
korporacyjnego KGHM Polska 
Miedź – poinformowała 
miedziowa spółka.

KGHM o śmierci Pawełczyka 
dowiedziało się w piątek, 26 lip-
ca, ale informację opublikowało 
dopiero w poniedziałek ze wzglę-
du na dobro rodziny i bliskich.

„Z żalem i głębokim smutkiem 
informujemy, że w 26.07.2019 
r. otrzymaliśmy wiadomość 
o śmierci naszego Przyjaciela, 
Rafała Pawełczyka, Dyrektora 
Naczelnego ds. Nadzoru Korpo-
racyjnego KGHM Polska Miedź 
S.A. (…) Rodzinie i bliskim prze-
kazujemy wyrazy najgłębsze-
go współczucia. Uprzejmie pro-
simy o uszanowanie trudnych 
dla bliskich chwil i wstrzemięź-

liwość w komentowaniu” – czy-
tamy w komunikacie prasowym 
KGHM.

Przyczyny śmierci nie są poda-
wane do publicznej wiadomo-
ści. W ogólnopolskich mediach 
można przeczytać, do tragiczne-
go wypadku doszło poza miej-
scem pracy.

Rafał Pawełczyk był radcą 
prawnym, absolwentem Wydzia-
łu Prawa Kanonicznego i Admini-
stracji Katolickiego Uniwersytetu 
Lubelskiego, w latach 2016-2018 
pełnił funkcję dyrektora zarzą-
dzającego w Agencji Rozwoju 
Przemysłu, wcześniej związany 
był z Grupą PZU S.A.

Zmarłego dyrektora nie należy 
mylić z Rafałem Pawełczakiem, 
który był wiceprezesem KGHM, 
a w 2018 r. pełnił obowiązki pre-
zesa spółki.  MRT

Czy to koniec 
hipermarketu Tesco?
 Od kilku dni trwa wielka 

wyprzedaż w lubińskim Tesco. 
Ceny wielu artykułów zostały 
obniżone o 50, a niektórych nawet 
70 procent. Taka okazja szybko 
może się nie powtórzyć, więc 
mieszkańcy korzystają. 
Z wypełnionymi po brzegi wózkami 
stoją w długich kolejkach do kasy, 
zastanawiając się, czy to koniec 
placówki brytyjskiego giganta 
w naszym mieście?

Nie jest żadną tajemnicą, że 
w ostatnim czasie Tesco coraz 
gorzej radzi sobie na polskim ryn-
ku. Od kilku lat angielska sieć han-
dlowa regularnie likwiduje kolej-
ne hipermarkety w naszym kraju. 
W 2017 r. taki właśnie los spotkał 
m.in. placówki w Ścinawie i Gło-
gowie. Czy w Lubinie możemy się 
spodziewać podobnego scenariu-
sza? To pytanie od kilku dni zada-
ją sobie klienci sklepu, którzy nigdy 
wcześniej nie spotkali się z wyprze-
dażą na taką skalę, jaka miała miej-
sce w ostatnich dniach.

O plany dotyczące najbliższej 
przyszłości lubińskiego Tesco zapy-
taliśmy w biurze prasowym koncer-
nu. Oto odpowiedź, jaką otrzyma-
liśmy w tej sprawie:

„Wczoraj informowaliśmy 
o planach skupienia się na mniej-

szych formatach sklepów – szcze-
góły znaleźć można na naszych 
stronach internetowych. Decyzja 
ta oznacza przebudowę najwięk-
szych hipermarketów w Polsce do 
formatu tzw. hipermarketu kom-
paktowego. Zmiany te łączą się 
z decyzją o sprzedaży 8 hipermarke-
tów – nie dotyczy to jednak sklepu 
w Lubinie. We wszystkich naszych 
sklepach gama produktów spożyw-
czych zostanie odpowiednio dopa-
sowana i uproszczona, a aktualna 
wyprzedaż części produktów jest 
tego pierwszym etapem”.

Zdaniem przedstawicieli brytyj-
skiego giganta klienci nie powinni 
czuć się zawiedzeni.

– Nasza decyzja, by skupić się 
na mniejszych formatach sklepów, 
odzwierciedla zmieniające się ocze-
kiwania polskich klientów i trendy 
na rynku detalicznym. Nasze hiper-
markety kompaktowe i supermar-
kety będą cały czas oferować boga-
ty wybór produktów spożywczych, 
wraz z popularną marką odzieżową 
F&F czy sezonowymi produktami 
przemysłowymi – mówi Matt Simi-
ster, prezes Tesco w Europie Środko-
wej.

O planowanych zmianach orga-
nizacyjnych zostali poinformowali 
pracownicy hipermarketów.

SZYMON KWAPIŃSKI

Wkrótce zniknie przęsło 
kładki. Co dalej?
 » Kładka zostanie 

osiatkowana, 
specjalnie 
wygrodzona, 
a przęsło – usunięte. 
To wynik decyzji 
wydanej przez 
Dolnośląskiego 
Wojewódzkiego 
Inspektora Nadzoru 
Budowlanego, 
którą w ostatnich 
dniach lipca 
otrzymała 
Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych 
i Autostrad. 
Na wywiązanie się 
z zadań GDDKiA ma 
czas do końca 
października. 

Wszystko wska-
zuje więc na 
to, że jakiekol-

wiek prace przywraca-
jące kładkę do użytku, 
mają szansę ruszyć dopie-
ro… na wiosnę. Ale to nie 
wszystko. Na otarcie łez 
mamy dobrą nowinę. 
Prawdopodobnie skoń-
czy się gonitwa przez „zie-
lone światło” na przejściu 
dla pieszych przy Tesco!

Przęsło kładki roze-
brane

W ubiegłym tygo-
dniu Dolnośląski Woje-
wódzki Inspektorat 
Nadzoru Budowlanego 
wydał decyzję precyzu-
jącą zadania GDDKiA 
w sprawie kładki. Zgod-
nie z nią należy rozebrać 
uszkodzone przęsło kład-
ki i wykonać prace zabez-
pieczające.

„Wykonane zostaną 
prace zabezpieczające, 
m.in. zostaną zamonto-
wane trwałe wygrodze-
nia zabezpieczające przed 

niepożądanym prze-
dostaniem się na kład-
kę. Teren zostanie ozna-
kowany tablicami infor-
mującymi o  uszkodze-
niu obiektu i zakazie wej-
ścia. Płyta pomostu kład-
ki zostanie zabezpieczo-
na poprzez montaż spe-
cjalnej siatki” – czytamy 
w oświadczeniu GDD-
KiA.

Specjalna siatka ma 
chronić zarówno ludzi, 
jak i samochody, aby 
odspojone kawałki beto-
nu nie spadały na jezd-
nię i chodnik. Siatka ma 
być zamontowana nie-
zwłocznie.

Na wykonanie wszyst-
kich czynności GDDKiA 
ma czas do końca paź-
dziernika. W razie nie-
wywiązania się z obo-
wiązków, zarządcy grozi 
wszczęcie postępowania 
w tej sprawie.

Wkrótce ruszy prze-
targ

W tej chwili zarządca 
musi wyłonić wykonaw-
cę robót naprawczych. 
Możliwe, że kładka zosta-
nie też przebudowana.

„Obecnie jesteśmy 
na etapie przygotowa-
nia  przetargu na powyż-
sze prace, tj. na rozbiór-
kę i prace zabezpieczają-
ce, jak również rozpoczę-

liśmy działania zmierza-
jące docelowo do wyko-
nania przebudowy kład-
ki” – piszą przedstawicie-
le GDDKiA.

Nad i pod – wszędzie 
jest bezpiecznie

Specjaliści obu insty-
tucji utrzymują, że DK3 
jest bezpieczna, a samo-
chody mogą bez obaw 
przejeżdżać pod mostem. 
Miejsce jest regularnie 
monitorowane, pracow-
nicy GDDKiA codzien-
nie robią objazd po obiek-
tach.

„Decyzja DWINB 
potwierdziła, że ruch dro-
gowy na drodze krajowej 
nr 3 pod kładką może 
odbywać się bez ograni-
czeń. Nasze służby, tak 
jak do tej pory, będą syste-
matycznie monitorowały 
stan techniczny kładki” – 
informuje Dyrekcja.

Bezpieczne są tak-
że przejścia podziemne, 
na które w ciągu najbliż-
szych miesięcy nadal 
jesteśmy skazani.

„Wykonano prace 
porządkowe i konserwa-
cyjne wszystkich pod-
ziemnych przejść dla pie-
szych pod drogą krajową 
nr 3 w Lubinie. Aktualny 
ich stan techniczny nie 
budzi zastrzeżeń i korzy-
stanie z nich jest bezpiecz-

ne” – uspokajają miesz-
kańców specjaliści.

Koniec gonitwy 
przez pasy?

Jeśli ktoś po przeczy-
taniu jest markotny, że 
utknęliśmy w martwym 
punkcie – mamy dobrą 
informację. Prawdopo-
dobnie skończy się dziki 
bieg przez pasy na skrzy-
żowaniu ulic Piłsud-
skiego i Paderewskiego. 
Krótkie „zielone świat-
ło” dawało się we zna-
ki nie tylko seniorom, 
ale i osobom młodym. 
Pokonanie całego skrzy-
żowania – pieszo czy na 
rowerze na jednym „zie-
lonym świetle” graniczy-
ło z cudem.

GDDKiA chce wydłu-
żyć „zielone światło” przy 
Tesco:

„W związku z cza-
sowym wyłączeniem 
z użytkowania kładki 
podjęliśmy także dodat-
kowe działania. Analizu-
jemy możliwość korekty 
pracy sygnalizacji świet-
lnej na pobliskim skrzy-
żowaniu ulic Piłsud-
skiego i Paderewskiego, 
w celu wydłużenia „zie-
lonego światła” na przej-
ściach dla pieszych.

Lubin czeka na realiza-
cję planu.

KATARZYNA SKOCZYLAS
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W tej chwili GDDKiA musi wyłonić wykonaw-
cę robót naprawczych. Możliwe, że kładka 
zostanie też przebudowana
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Wciąż wśród najzamożniejszych

 Lubin znalazł się na 16. miejscu na liście najbogatszych miast 
powiatowych w rankingu pisma samorządu terytorialnego 
„Wspólnota”. To bardzo wysoko. Jednak inna gmina z powiatu 
lubińskiego wybiła się w tym roku szczególnie. Ścinawa 
w porównaniu do roku poprzedniego odnotowała gigantyczny 
skok – z pozycji 490. awansowała na 283.

Jak wyliczyli twórcy 
rankingu, dochody Lubi-
na w przeliczeniu na jedne-
go mieszkańca wyniosły 
w 2018 roku trochę ponad 
4 tys. zł. Mimo że kwota jest 
większa niż w roku 2017, gdy 
dochody były na poziomie 

nieco ponad 3,7 tys. zł per 
capita, nasze miasto spadło 
na liście o jedno oczko – z 15. 
miejsca na 16. Warto wspo-
mnieć, że przez kilka lat od 
2012 do 2015 roku, Lubin 
był notowany w pierwszej 
dziesiątce.

Polkowice pierwsze
Najbogatszym miastem 

w kategorii, w której klasyfi-
kowany jest Lubin, jak zwy-
kle są Polkowice, z docho-
dem ponad 6,9 tys. zł na 
mieszkańca. Nasi sąsiedzi 
królują w zestawieniu od wie-
lu lat. Poza tym z pobliskich 
miejscowości żadna nie zna-
lazła się wyżej niż nasze mia-
sto. Głogów jest 22. z docho-
dem ponad 3,7 tys. na oso-
bę, Złotoryja 119. z docho-

dem ponad 3 tys. zł, Jawor 
137. z dochodem ponad 2,9 
tys. zł na mieszkańca. Legni-
ca zaś sklasyfikowana zosta-
ła w innej kategorii – mia-
stach na prawach powiatu. 
Na liście znalazła się na 29. 
miejscu z dochodem ponad 
4,1 tys. zł na mieszkańca.

Wskoczyli wyżej
Jeśli chodzi o gminy 

z powiatu lubińskiego, naj-
wyżej – jak zwykle – ulokowa-
no Rudną. W swojej kategorii, 

czyli gmin wiejskich, w tego-
rocznym rankingu pisma 
„Wspólnota” znalazła się na 
18. miejscu. W poprzednim 
była nieco niżej – na 20.

Gmina wiejska Lubin rów-
nież zaliczyła skok o kilka 
miejsc w swojej kategorii, czy-
li gmin wiejskich. Z 62. awan-
sowała na 57.

Ścinawa, klasyfikowa-
na w kategorii miasta inne, 
odnotowała gigantyczny 
wzrost – z miejsca 490. na 
283.

Zaś powiat lubiński wśród 
powiatów jest 277. na 314 
umieszczonych na liście.

W czołówce
Jak zwykle całe wojewódz-

two dolnośląskie znalazło się 
w czołówce listy. Wrocław jest 
drugi po Warszawie wśród 
miast wojewódzkich. Dol-
ny Śląsk natomiast to według 
rankingu drugie najbogatsze 
województwo w Polsce.

Ranking bogactwa pol-
skich samorządów tworzony 
jest przez pismo „Wspólnota” 
co roku, zawsze na podstawie 
dochodów gmin w przelicze-

niu na mieszkańca. W wyli-
czeniu nie są brane pod uwa-
gę dotacje celowe, czyli mię-
dzy innymi fundusze unijne.

Wpływające do budżetu 
dochody zostały skorygowane 
na dwa sposoby. Po pierwsze, 
odjęto składki przekazywa-
ne przez samorządy w związ-
ku z subwencją równowa-
żącą (regionalną w przypad-
ku województw) – tak zwa-
ne janosikowe. Po drugie, do 
faktycznie zebranych docho-
dów dodano skutki zmniej-
szenia stawek, ulg i zwolnień 
w podatkach lokalnych – cho-
dzi o to, aby porównywać fak-
tyczną zamożność, a nie skut-
ki podejmowanych w gmi-
nach autonomicznych decyzji 
odnoszących się do polityki 
fiskalnej. Ta poprawka odnosi 
się wyłącznie do samorządów 
gminnych, bo powiaty i woje-
wództwa nie podejmują żad-
nych decyzji odnoszących się 
do podatków.

Rankingi „Wspólnoty” 
publikowane są rok po okre-
sie, którego dotyczą zebrane 
w tym zestawieniu dane.

 MARTA CZACHÓRSKA
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Dochody Lubina 
w przeliczeniu na 

jednego mieszkań-
ca wyniosły 

w 2018 roku trochę 
ponad 4 tys. zł

 » Jeden z mieszkańców Lubina właśnie wygrał 
milion złotych! Szczęśliwiec skreślił 
30 lipca własnoręcznie szóstkę w Lotto Plus 
w kolekturze przy ulicy Szpakowej 2A. To nie 
pierwsza taka wygrana w tym miejscu.

Nie mam zielonego poję-
cia, kto może być zwy-
cięzcą – przyznaje pani 

Agnieszka pracująca w kolek-
turze znajdującej się przy mar-

kecie Polo, która o trafionej 
szóstce w Lotto Plus dowie-
działa się od nas.

Szczęśliwiec 30 lipca w tej 
kolekturze dopłacił złotów-

kę i obstawił w Lotto Plus 
liczby: 3, 5, 7, 13, 17, 21. Nie 
korzystał z pomocy maszy-
ny, sam je wytypował. Dzię-
ki temu wygrał milion zło-
tych. Oprócz Lubina główne 
wygrane w Lotto Plus padły 
jeszcze w trzech innych miej-
scach: w Sierpcu, Warszawie 
oraz Cieszynie. Co ciekawe 
każdy z graczy sam wytypo-
wał szczęśliwe liczby. Z tych 

czterech miejsco-
wości szóstki w Lot-
to Plus padły do tej 
pory w Warszawie 
i Sierpcu.

Zaś kolektura 
w Lubinie przy ul. Szpa-
kowej 2A jest wyjątkowo 
szczęśliwa. W 2010 roku 
jeden z graczy trafił tu szóstkę 
w Lotto wartą ponad 11 mln 
zł. Jak mów pani Agnieszka, 

do tej pory właściciele kolek-
tury nie wiedzą, kim był wte-
dy szczęściarz, który wygrał 
tyle pieniędzy.

– Mamy dużo stałych 
klientów, ale przychodzą 

do nas też ludzie okazyj-
nie. Mam nadzieję,  że teraz 
będzie jeszcze więcej, skoro 
to takie szczęśliwe miejsce – 
śmieje się pani Agnieszka. – 
Sama też spróbuję obstawić 
– dodaje. – Może dopisze mi 

szczęście.
 MARTA 

CZACHÓRSKA
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W Lubinie 
padła szóstka 
w Lotto!

Pani Agnieszka 
pracująca 

w kolekturze przy 
ulicy Szpakowej mówi, 

że to szczęśliwe 
miejsce dla graczy
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Wprowadziliśmy 
zmiany na wniosek 

policji i po własnych obser-
wacjach. Okazuje się, że 
lubinianie jeżdżą na pamięć 
i niełatwo to zmienić – mówi 
Marcelina Falkiewicz, rzecz-
nik prezydenta Lubina. – 
Zawsze przy zmianie orga-
nizacji ruchu kierowcy przy-
zwyczajają się dopiero po 
jakimś czasie – nie zwracają 
uwagi na znaki i jeżdżą tak, 

jak pamięta-
ją. W przypad-
ku sygnalizacji 

na tym skrzyżo-
waniu postanowi-

liśmy więc częścio-
wo przywrócić dawne 

ustawienia. Przede wszyst-
kim mamy na względzie 
bezpieczeństwo – dodaje.

Przez wiele lat zbieg ulic 
Niepodległości i Armii Krajo-
wej był tzw. skrzyżowaniem 
bezkolizyjnym. Po wyre-
montowaniu Niepodległo-
ści, na początku tego roku, 
miasto zmieniło ustawienia 
sygnalizacji, tak by upłynnić 
ruch samochodowy. Zielone 
światło mieli od tej pory wszy-
scy jadący obydwoma pas ami 
jednej jedni. Lubinianie wciąż 

jednak 
traktowa-
li je, jak skrzyżowanie bez-
kolizyjne. Myśląc, że jadący 
z naprzeciwka ma czerwone 
światło, skręcali nie patrząc i 
dochodziło do stłuczek oraz 
wypadków.

Ostatnio miasto zmieni-
ło ustawienia sygnalizacji i 
w momentach gdy natęże-
nie r uchu jest duże, w godzi-
nach szczytu, jest ono bez-
kolizyjne. Przez pozosta-
ły czas kierowcy jadący z 
naprzeciwka nadal będą 
mieli jednocześnie zielone 
światło. Osoby, które będą 
chciały skręcić w Armii Kra-
jowej, będą więc musiały 
poczekać, przepuszczając 
inne auta. 

– Zrobiono to kosztem 
wydłużenia czasów oczekiwa-
nia na wlotach do ulicy Nie-
podległości. Liczymy jednak 
na to, że nie będzie to uprzyk-
rzać życia kierowcom – dodaje 
Falkiewicz. – Podobne rozwią-
zania, tzw. kolizyjne skrzyżo-
wania, funkcjonują z powo-
dzeniem w całym mieście, 
m.in. przy zbiegu ulic Niepod-
ległości i Skłodowskiej-Curie, 
gdzie jest większy ruch. Tam 
jednak kierowcy wiedzą, że 
jest to tzw. skrzyżowanie koli-
zyjne i zachowują ostrożność 
– mówi rzecznik prezydenta 
Lubina.  MARTA CZACHÓRSKA 
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Trzecia Noc Dinozaurów
 14 i 15 sierpnia w parku 

Wrocławskim odbędzie się 
impreza dla wszystkich. 
Będzie zmiana oświetlenia, 
konkursy, warsztaty oraz 
pokaz kina plenerowego, 
w repertuarze którego 
uwzględniono gusta i dużych, 
i małych. Park będzie 
wówczas czynny do 23.

Już za tydzień trzecia Noc 
Dinozaurów, zorganizowana 
przez Centrum Edukacji Przy-
rodniczej w Lubinie. – Pierw-
sza edycja była w 2016 roku, 
później mieliśmy rok przerwy, 
więc w tym roku urządzamy 
już trzeci cykl tematyczny – 
tłumaczy Agata Łabuzińska 
z Centrum Edukacji Przyrod-
niczej w Lubinie.

Tegoroczna Noc Dinozau-
rów to dwa wieczory filmowe 
w zoo oraz wyjątkowe oświet-
lenie wybranych figur prehisto-
rycznych gadów. Dzięki temu 
będziemy mogli obejrzeć dino-
zaury w zupełnie nowej odsło-
nie. Do tego konkurs oraz war-
sztaty tematyczne dla dziecia-
ków. 

– Każdy z uczestników 
stworzy swojego dinozaura, 
którego będzie mógł zabrać 
ze sobą do domu – tłumaczy 
kobieta. – Będziemy wykony-
wać figury przestrzenne – gło-
wę oraz całego gada – doda-
je. Warsztaty przeznaczone są 
dla dzieci wraz z opiekunami. 

Chociaż zabawa jest bezpłatna, 
obowiązują wcześniejsze zapi-
sy pod numerem telefonu 734 
170 991. Liczba miejsc ograni-
czona. Szczegóły w wydarze-
niu na Facebooku.

Warsztaty odbędą się 14 
sierpnia (w środę) na terenie 
przy budynku edukacyjnym/
kawiarni. W godzinach 9-11 – 
głowa dinozaura 3D, a o 12-14 
– figura dinozaura.

Lubińskie zoo zorganizuje 
także konkurs. – Konkurs na 
grafikę w tematyce dinozau-
rów. Prace, które do nas trafią, 
sfotografujemy i wrzucimy na 
nasz profil na Facebooku. Póź-
niej będą głosować internau-
ci. Trzy osoby z największą 
liczbą głosów dostaną nagro-
dę. Koszulkę z wydrukowaną 
ich własną pracą – opowiada 
Łabuzińska.

A czymś, co na pewno 
przyciągnie wielu zaintereso-
wanych będzie seans kina ple-
nerowego. Dla tych, którzy 
nie mieli okazji brać udziału 
we wcześniejszych edycjach – 
kino pod chmurką rozstawio-
ne będzie na łące na końcu par-
ku, zaraz za stawami.

Aby żadna z grup wieko-
wych nie czuła się pominię-
ta, repertuar uwzględnił gusta 
młodych i tych trochę star-
szych. 14 i 15 sierpnia obejrzy-
my więc i „Robaczki z zaginio-
nej doliny”, jak i „Małego Księ-
cia”.  Początek o godz. 17. KS

Ponad 65 tysięcy w dwa miesiące
 Wakacje na półmetku, 

a sezon na kompleksie 
lubińskich basenów 
odkrytych w pełni. Przez 
dwa miesiące, czyli od 
momentu otwarcia, 
odwiedziło go ponad 65 
tysięcy osób i to nie tylko 
mieszkańcy Lubina.

– Wyjątkowo gorący czer-
wiec dał się we znaki naszym 
mieszkańcom, którzy bardzo 
chętnie korzystali z atrak-
cji basenów zewnętrznych, 
pobijając rekord poprzed-
nich lat. W pierwszym mie-
siącu sezonu 2019 z basenów 
skorzystało ponad 43 tysię-
cy mieszkańców, a w lipcu 
21,5 tysięcy. Podsumowu-

jąc, w ciągu dwóch miesię-
cy baseny zewnętrzne RCS 
odwiedziło ponad 65 tysięcy 
osób. W roku 2018, w tym 
samym okresie odnotowa-
liśmy 52 tysiące odwiedzin. 
W tym roku liczba ta wzro-
sła o ponad 13 tysięcy osób 
– wylicza prezes Regional-
nego Centrum Sportowe-
go Piotr Midziak. – Warto 
zaznaczyć, że z roku na rok 
coraz więcej klientów sta-
nowią mieszkańcy pobli-
skich miejscowości, takich 
jak Polkowice, Legnica, 
Chojnów, Rudna, Procho-
wice czy nawet Wrocław – 
dodaje.

Najbardziej obleganym 
dniem był 26 czerwca. Wte-

dy z oferty basenów odkry-
tych skorzystało 3,8 tys. osób.

To już czwarty rok funk-
cjonowania tego obiek-

tu w Lubinie. Warto wspo-
mnieć, że ubiegły, 2018 rok 
był rekordowy. Lubińskie 
baseny odkryte odnotowa-

ły niemal 100 tysięcy odwie-
dzin. Wszystko dzięki pięk-
nej pogodzie i powiększeniu 
basenu.

W 2016 roku, przez waka-
cje kompleks odwiedziło pra-
wie 58 tysięcy osób. Rok póź-
niej, w 2017 roku, przez basen 
przewinęły się ponad 53 tysią-
ce osób.

Jak zwykle, baseny funk-
cjonować będą do 1 wrześ-
nia. Natomiast jeśli pogo-
da będzie sprzyjać, obiekt 
czynny będzie nieco dłużej 
i z wodnych kąpieli na świe-
żym powietrzu będzie można 
skorzystać również we wrześ-
niu.

Przypomnijmy, że basen 
czynny jest od poniedział-
ku do niedzieli w godzinach 
10-20.

MRT
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Najbardziej obleganym 
dniem był 26 czerwca
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jak pamięta-
ją. W przypad-
ku sygnalizacji 

na tym skrzyżo-
waniu postanowi-

liśmy więc częścio-
wo przywrócić dawne 

ustawienia. Przede wszyst-
kim mamy na względzie 

 »Ważna zmiana 

na skrzyżowaniu ulic Niepodle-

głości i Armii Krajowej – zmody-

fikowano ustawienia sygnaliza-

cji świetlnej. Przy dużym natęże-

niu ruchu, w godzinach szczytu 

kierowcy jadący z naprzeciwka 

nie zobaczą już jednocześnie 

zielonego światła.

Zmiany na skrzyżowaniu

li je, jak skrzyżowanie bez-
kolizyjne. Myśląc, że jadący 
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Ostatnio miasto zmieniło 
ustawienia sygnalizacji
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Awanse i odznaczenia
 W sali widowiskowej 

Centrum Kultury Muza 
w Lubinie odbyły się uroczyste 
obchody Święta Policji. 
Podczas tegorocznej akademii 
policjanci tradycyjnie odebrali 
akty mianowania na wyższe 
stopnie służbowe. Obok 
awansów funkcjonariusze 
otrzymali też liczne medale 
i odznaczenia za wzorową 
służbę. Wyróżniono również 
pracowników cywilnych 
lubińskiej komendy.

Sto lat temu Sejm II Rze-
czypospolitej powołał do 
życia Policję Państwową, 
a 24 lata temu dzień 24 lipca, 
na pamiątkę tych wydarzeń, 
ustanowiony został Świętem 
Policji. Od tego czasu co roku 
w całym kraju na przełomie 
lipca i sierpnia organizowa-
ne są policyjne uroczystości. 
Podobnie było też w Lubinie.

Wśród wielu zaproszo-
nych gości znaleźli się m.in. 
parlamentarzyści, przed-
stawiciele lokalnych samo-
rządów, instytucji i ducho-

wieństwa, a także rodziny 
mundurowych. Po uroczy-
stym odsłuchaniu Mazurka 
Dąbrowskiego głos zabrała 
podinspektor Joanna Cichla, 
komendant lubińskiej policja.

– Wasza praca, szanowni 
koleżanki i koledzy, to szcze-
gólna misja i powinność. To 
właśnie wy, służąc obywate-
lom każdego dnia, przechodzi-
cie sprawdzian wiedzy, specja-

listycznych umiejętności i opa-
nowania. Wszechstronność, 
partnerstwo i profesjonalizm 
to cechy, które posiadają nie-
liczni. Kierowanie lubińską 
policją oraz praca z państwem 
jest dla mnie zaszczytem, 
honorem i wielkim wyróżnie-
niem. Jestem dumna, że mogę 
dowodzić tak profesjonalną 
służbą mundurową – mówiła 
komendant.

Awanse na wyższe stopnie 
policyjne odebrało łącznie 54 
funkcjonariuszy, którym akty 
mianowania wręczył zastęp-
ca komendanta wojewódz-
kiego policji we Wrocławiu 
inspektor Piotr Leciejewski 
w asyście Joanny Cichli.

Oprócz awansów na wyż-
sze stopnie, mundurowi ode-
brali też mnóstwo gratulacji, 
podziękowań oraz wyróż-

nień. Medalami za długo-
letnią służbę uhonorowa-
ni zostali: asp. szt. Jarosław 
Szum i asp. szt. Robert Topol-
ski (złote) oraz podinsp. Joan-
na Cichla, asp. szt. Zbigniew 
Dziędzioła i asp. szt. Dariusz 
Gralla, asp. szt. Artur Kracz-
kowski (srebrne). Oprócz tego 
czterech funkcjonariuszy 
otrzymało brązową odznakę 
„Zasłużony Policjant”.

Ponadto, za osiągnięcia 
w służbie nagrodą motywa-
cyjną ze środków przekaza-
nych przez samorządy gmin 
Lubin, Rudna i Ścinawa, 
zostało wyróżnionych 8 poli-
cjantów. Natomiast za wzoro-
we i profesjonalne wypełnia-
nie obowiązków służbowych 
oraz przejawianie inicjatywy 
w pracy pochwały otrzymało 
7 pracowników policji.

SZYMON KWAPIŃSKI

 » Podobne sytuacje 
w wielu przypadkach 
doprowadzają do 
tragedii na drodze. 
Jeden z naszych 
Czytelników natknął się 
na jadące pod prąd 
auto. Film ze zdarzenia 
wysłał do naszej 
redakcji, by go 
opublikować ku 
przestrodze i dla 
refleksji innych 
kierowców, a także na 
policję.

Sytuacja wysoce nie-
bezpieczna – zgłaszam 
wykroczenie, być może 

komuś uratuje życie – napi-
sał w mailu do naszej redak-
cji Czytelnik, wysyłając film 
nagrany przy wjeździe do 
Lubina od strony Polkowic 
w sobotę 3 sierpnia przed 
godziną 17. – Jazda pod prąd, 
kierująca nie reagowała na 
sygnały świetlne i dźwię-
kowe… – pisze, dodając, że 
nagranie może być przestro-

gą i powodem do refleksji dla 
innych kierowców.

Nie wiadomo, jak i dlacze-
go peugeot znalazł się na nie-
właściwej jezdni. Takie zacho-
wanie, być może roztargnie-
nie kierowcy może doprowa-
dzić do nieszczęścia na dro-
dze. Co by się stało, gdyby był 
większy ruch i samochody 
jechały oboma pasami?

Poniesie konsekwencje
Są duże szanse, że ten nie-

frasobliwy kierowca, któ-
ry spowodował niebezpiecz-
ną sytuację, poniesie konse-
kwencje. Film został bowiem 
przesłany nie tyko do naszej 
redakcji, ale i na skrzynkę sto-
pagresjidrogowej@wr.policja.
gov.pl dolnośląskiej poli-
cji, która powstała po to, by 
mieszkańcy mogli zgłaszać 
naruszenia prawa ruchu dro-
gowego.

– Od chwili uruchomienia 
tej skrzynki w 2014 roku licz-
ba zgłoszeń utrzymuje się na 
podobnym poziomie. Coraz 
więcej aut wyposażonych 
jest w urządzenia rejestrujące 
obraz. Do nas trafiają nie tyl-
ko nagrania, ale i zdjęcia czy 

informacje – 
mówi pod-
insp. Krzysz-
tof Zaporow-
ski, rzecznik 
prasowy komen-
danta wojewódz-
kiego policji we 
Wrocławiu, przyzna-
jąc, że znaczna część kie-
rowców, którzy popełnili 
zarejestrowane wykroczenia, 
ponosi konsekwencje – otrzy-
mują mandat lub sprawa kie-
rowana jest do sądu.

Wszystkie przesłane na 
maila stopagresjidrogowej@
wr.policja.gov.pl informa-
cje są bowiem analizowane, 
a następnie policjanci podej-
mują niezbędne kroki, by roz-
liczyć kierowców, którzy zła-
mali przepisy. Dzięki temu 
być może w przyszłości taki 
kierowca dwa razy pomyśli, 
zanim popełni wykroczenie 
i nie spowoduje niebezpiecz-
nej sytuacji, która mogłaby 
doprowadzić do tragedii i czy-
jejś śmierci.

Stop agresji drogowej
– Kultura jazdy się popra-

wia. Podczas szkoleń instruk-
torzy uczulają przyszłych 
kierowców na pewne spra-

wy. Kierowcy zatrzymu-
ją się przed przejściami dla 
pieszych, nie wyprzedzają 
w takich miejscach, co wcześ-
niej często się zdarzało. Bez-
pieczeństwo w ruchu dro-
gowym poprawiają też takie 
sygnały od kierowców, jakie 
otrzymujemy na skrzynkę 
mailową. Do tego dochodzi 
utworzona niedawno grupa 
Speed, która na bieżąco rea-
guje na niebezpieczne sytu-
acje na drodze. Jeździ też 
w rejony, w których według 
zgłoszeń od mieszkańców 

jest niebezpiecznie, gdzie czę-
sto na przykład przekraczana 
jest prędkość – mówi rzecznik 
dolnośląskiej policji.

Kierowcy, który został 
uwieczniony na nagraniu 
jednego z naszych Czytelni-
ków, za niedostosowanie się 
do znaku nakazu czy zaka-
zu może grozić do 500 zł kary 
oraz pięć punktów karnych. 
Jeżeli spowodował zagro-
żenie, kara będzie już wyż-
sza – do 1000 zł i sześć punk-
tów karnych. Policja może 
też skierować wniosek w jego 
sprawie do sądu.

 MARTA CZACHÓRSKA

Awanse na wyższe 
stopnie policyjne 

odebrało łącznie 54 
funkcjonariuszy
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Zatrzymał pijanego 
Jeden z mieszkańców powiatu bolesła-
wieckiego, widząc pijanego motorowe-
rzystę, zatrzymał go i wezwał policję. 
Choć pijany kierowca uciekł, policja 
szybko go znalazła. Miał 2,5 promila al-
koholu w organizmie, a swoje zachowa-
nie tłumaczył osobistymi problemami.
– Odwagą, czujnością i godną naślado-
wania postawą wykazał się mieszkaniec 
powiatu bolesławieckiego, który doko-
nał obywatelskiego ujęcia nietrzeźwego 
motorowerzysty – mówi aspirant szta-
bowy Sylwia Serafin, oficer prasowy lu-
bińskiej policji. – Do zdarzenia doszło 
w niedzielę, 28 lipca, w godzinach popo-
łudniowych na moście w gminie Rudna. 
Mężczyzna powiadomił dyżurnego poli-
cji, że uniemożliwił kierującemu dalszą 
jazdę. Zgłaszający dodał, że wyczuł sil-
ną woń alkoholu – informuje policjant-
ka.
Gdy funkcjonariusze dotarli na miejsce, 
okazało się, że kierowca motoroweru 
wyrwał się i uciekł, porzucając swój po-
jazd. Szybko ustalono, kim jest ucieki-
nier. 53-letni mieszkaniec powiatu gó-
rowskiego zdążył już dotrzeć do domu 
i tam go zatrzymano. Mężczyzna przy-
znał, że pił alkohol, a później wybrał się 
w podróż do rodziny. Badanie wykazało, 
że ma go ponad 2,5 promila w organi-
zmie. 53-latek tłumaczył swoje zacho-
wanie problemami osobistymi.
– Mężczyzna natychmiast został dopro-
wadzony do lubińskiej komendy, a jego 
pojazd policjanci odholowali na parking 
policyjny – mówi rzecznik lubińskiej po-
licji. – Teraz za swoje zachowanie nieod-
powiedzialny kierowca poniesie odpo-
wiedzialność karną. Przypominamy, że 
za jazdę w stanie nietrzeźwości grozi ka-
ra do dwóch lat pozbawienia wolności, 
zakaz prowadzenia pojazdów i wysoka 
grzywna – dodaje.  MRT

Uciekał niesprawnym 
motocyklem
Pościg trwał krótko, ale mógł być tra-
giczny w skutkach. 38-latek z Lubina 
uciekał przed ścinawskimi policjantami 
na motocyklu. Pojazd był niesprawny, 
a mężczyzna pijany. Przy przeszukaniu 
policjanci znaleźli przy nim narkotyki.
To był zwykły wieczorny patrol ulicami 
Ścinawy. Mężczyzna na widok policjan-
tów zaczął nerwowo się zachowywać 
i znacznie przyspieszył. Nie reagował na 
polecenia zatrzymania się. Policjanci 
rozpoczęli pościg, a motocyklista – sza-
leńczą jazdę, która na szczęście po chwi-
li została udaremniona.
Funkcjonariusze szybko zorientowali 
się, dlaczego mężczyzna uciekał. Miał 
ponad 1,6 promila alkoholu w organi-
zmie. Do tego motocykl nie miał badań 
technicznych ani obowiązkowego 
ubezpieczenia OC. Mężczyzna miał 
przy sobie dwa woreczki ze środkami 
odurzającymi.
– Policjanci już zatrzymali kierującemu 
prawo jazdy. Za popełnione przestęp-
stwa i wykroczenia mężczyzna odpowie 
teraz przez sądem. Może mu grozić kara 
do pięciu lat pozbawienia wolności. Do-
datkowo policjanci sporządzili zawiado-
mienie do funduszu gwarancyjnego 
w związku z brakiem informacji o zawar-
ciu polisy OC – wyjaśnia aspirant szta-
bowy Sylwia Serafin z lubińskiej policji.

KS

Wypadki na S3
 Do dwóch poważnych 

wypadków doszło 
w niedzielę, 4 sierpnia, na 
lubińskim odcinku S3. 
Najpierw motocyklista 
wjechał do przydrożnego 
rowu i przez ekipę 
pogotowia został zabrany 
do szpitala. Następnie 
dachował peugeot. 
W tym przypadku 
również do szpital 
przewieziona została 
jedna osoba.

Do pierwszego ze zda-
rzeń doszło na odcin-
ku S3 z Lubina w kierun-
ku Polkowic. W motocy-
klu kawasaki pękła opo-
na. Jego kierowca, 51-letni 
mieszkaniec Poznania, nie 
był w stanie zapanować 
nad maszyną i wjechał do 
przydrożnego rowu. Męż-

czyzna trafił do szpitala 
w Legnicy. Jego 54-letnia 
pasażerka odniosła tylko 
powierzchowne obraże-
nia.

Około godziny 17 
wydarzył się kolejny wypa-
dek. Tym razem między 

węzłami Lubin Północ – 
Lubin Zachód.

– Jadący w kierunku 
Legnicy kierowca peugeo-
ta nie dostosował prędko-
ści do warunków ruchu. Za 
późno zauważył, że auto 
jadące przed nim zwalnia, 

odbił na lewy pas, stracił 
panowanie nad pojazdem 
i przekoziołkował, kończąc 
podróż w przydrożnym 
rowie – informuje aspirant 
sztabowy Sylwia Serafin, 
oficer prasowy lubińskiej 
policji.

Peugeotem jechały czte-
ry osoby w wieku od 23 do 
25 lat. Jeden z pasażerów, 
24-latek, z urazem kręgo-
słupa trafił do szpitala.

Dokładne przyczyny 
i przebieg obu wypadków 
ustali policja.  MRT

Dwie noce 
– dwa pożary aut
 » Najpierw pożar 

jaguara przy 
ul. Parkowej, 
a następnie spłonęła 
toyota auris. 
Obydwa samochody 
zapaliły się o tej 
samej porze 
– około 2 w nocy. 
Czy to nieszczęśliwy 
wypadek czy 
zaplanowana akcja?

Jaguar palił się 31 lip-
ca przy Pasażu Par-
kowym przy ul. Par-

kowej. – Pożar miał 
miejsce około 2 w nocy. 
Na miejsce przyjecha-
ły dwa zastępy straży 
pożarnej. Właściciel zja-
wił się dopiero po chwi-
li – mówi oficer dyżurny 
lubińskiej straży pożar-
nej. – Zapalił się komora 
silnika. Wstępnie straty 
oszacowano na kilka-
naście tysięcy złotych – 
wyjaśnia strażak. 

Akcja gaszenia pojazdu 
trwała około 50 minut.

– Prawdopodob-
nie doszło do zapale-
nia poprzez zwarcie 
instalacji elektrycznej 

– informuje aspirant 
sztabowy Sylwia Sera-
fin, rzecznik prasowy 
lubińskiej policji.

Na szczęście niko-
mu nic się nie stało. Przy 
samochodzie nie było 
osób trzecich.

Kolejnej nocy spa-
liła się srebrna toyota 
auris pozostawiona na 
parkingu przy ul. Biesz-
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Peugeot przekoziołkował i zakończył podróż 
w przydrożnym rowie

Kierowca motocykla został przewieziony 
do szpitala w Legnicy

czadzkiej. – Akcja trwała 50 
minut, a z ogniem walczy-
ły dwa zastępy straży pożar-
nej – mówi oficer dyżurny 
lubińskiej straży pożarnej. – 
Samochód spłonął doszczęt-
nie – dodaje.

Policja potwierdza, że 
otrzymała takie zgłoszenie, 
ale na tę chwilę nie zgroma-
dzili więcej informacji. Biegły 
z zakresu pożarnictwa jeszcze 
nie wypowiedział się w spra-
wie przyczyn pożaru.

KATARZYNA SKOCZYLAS

Najpierw spalił 
się jaguar, a później 

toyota
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reklama

Biletomat 
pojawił się 
na stacji
 Na lubińskiej stacji kolejowej stanął 

biletomat. Dzięki temu pasażerowie 
będą mogli przed odjazdem pociągu na 
miejscu kupić bilet.

Do tej pory bilet można było kupić u 
konduktora lub przez internet. W piątek 
rozpoczęła się instalacja biletomatu, któ-
ry ułatwi życie podróżującym z Lubina.

– Urządzenie zacznie działać w cią-
gu najbliższych dni. Na razie trwają pra-
ce związane z instalacją oprogramowa-
nia – zapowiadała 2 sierpnia Bartłomiej 
Rodak, rzecznik prasowy Kolei Dolno-
śląskich.

Dziś w biletomacie można już kupić 
bilety. Sami wybieramy sposób płatności 
– należność można uregulować gotówką 
lub kartą płatniczą. 

Na razie dla pasażerów dostępne 
będzie jedno takie urządzenie, ale przed-
stawiciele KD nie wykluczają zamon-
towania kolejnych. Wszystko zależy od 
liczby podróżujących, którzy skorzysta-
ją z takiego rozwiązania. Podobne urzą-
dzenia z możliwością płatności zbliżenio-
wej działają również w pociągach Impuls 
45WE, które odsługują niektóre połącze-
nia z Lubina. Bilety miesięczne są sprze-
dawane tylko w Biurach Obsługi Klie-
na Kolei Dolnośląskich w Legnicy i we 
Wrocławiu.  MATEUSZ BENSZ
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Od 6 sierpnia w biletomacie można kupić bilet 
na pociąg Kolei Dolnośląskich

 » W poprzednich numerach „Wiadomości 
Lubińskich” informowaliśmy, że remont prze-
jazdu przy ul. 1 Maja obejmie tylko jego 
część. Nawierzchnia przy torach pasażerskich 
miała być wymieniona, a tory dla pociągów 
towarowych miały być pozostawione w takim 
stanie, w jakim są obecnie, czyli w rozsypce. 
Okazuje się jednak, że inwestor po telefonie 
od nas zmienił zdanie…

Początkowo zakłada-
no, że przejazd zosta-
nie wyremontowany 

do połowy. Jak wyjaśnia 
PKP PLK, unijna dotacja 
finansuje jedynie moder-
nizację linii nr 289, którą 

będą poruszać się pocią-
gi pasażerskie. Kawałek 
dalej w obrębie tego same-
go przejazdu (od ul. Jana 
Pawła II) znajdują się tory 
dla pociągów towaro-
wych, po których jeżdżą 

składy Pol-Miedź Trans. 
Za modernizację tych dru-
gich inwestor już nie pła-
cił.

Zapytaliśmy więc PKP 
Polskie Linie Kolejowe, czy 
połowiczny remont to rze-
czywiście dobre rozwią-
zanie. Właśnie otrzyma-
liśmy odpowiedź z infor-
macją, że remont obejmie 
jednak cały przejazd, by 
wyrównać nawierzchnię 
również od strony torów 
dla pociągów towaro-
wych. 

– Rzeczywiście , 
nawierzchnia musi być 
jednolita – wyjaśnia Boh-

dan Ząbek z biura praso-
wego PKP Polskie Linie 
Kolejowe S.A.

Prowadzona moderni-
zacja linii Legnica – Rudna 
Gwizdanów (linia nr 289) 
jest finansowana ze środ-
ków unijnych – w ramach 
Programu Infrastruktury 
i Środowiska.

„Zakres tych prac jest 
ściśle określony. Stan 
nawierzchni przejazdu 
na ul. Chocianowskiej 
w Lubinie – w zakresie 
sąsiedniej, towarowej  linii 
kolejowej  nr 971 – zosta-
nie zbadany przez służ-
by techniczne. Wstępnie 

planowana jest wymiana 
płyt nawierzchni i poło-
żenie nowego asfaltu na 
podjeździe; tak aby cała 
nawierzchnia przejaz-
du (w obrębie obu linii) 
zapewniała jego użytkow-
nikom taki sam poziom 
komfortu przy jego prze-
kraczaniu. Prace potrwa-
łyby do końca sierpnia” 
– czytamy w oficjalnym 
oświadczeniu.

– Ważne, żeby kierow-
cy nie odczuwali różni-
cy podczas poruszania się 
po przejeździe – podsumo-
wuje Ząbek.

KATARZYNA SKOCZYLAS

Odnowią jednak 
cały przejazd

Remont obejmie jednak cały przejazd, 
by wyrównać nawierzchnię również od 

strony torów dla pociągów towarowych
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 » Cześć i chwała boha-
terom! W godzinę „W”, 
czyli o godzinie 17, w ca-
łej Polsce rozległy się sy-
reny, również w naszym 
mieście. Lubinianie za-
trzymali się, aby chwilą 
zadumy uczcić pamięć 
bohaterów powstania 
warszawskiego. O tej 
godzinie 75 lata temu, 
1 sierpnia 1944 r., War-
szawa rozpoczęła boha-
terską walkę o wolność. 
Niejednemu miesz-
kańcowi na uroczy-
stości spłynęła łza 
wzruszenia.

W kilku częś-
ciach mia-
sta 1 sierp-

nia zapłonęły race, 
a w całym powiecie lubiń-
skim, podobnie jak w całym 
kraju, rozległ się przeciągły 
dźwięk syren.

1 sierpnia 1944 r. do wal-
ki w stolicy przystąpiło 40-50 
tys. powstańców. Planowa-
ne na kilka dni powstanie 
trwało ponad dwa miesiące. 
Było największą akcją zbroj-
ną podziemia w okupowanej 
przez Niemców Europie.

Strażacy punktualnie 
o godzinie 17 odpalili race 
świetlne przy ulicy Pruzi, na 

rondzie przy zbiegu ulic Pade-
rewskiego, Ścinawskiej i Nie-
podległości oraz na rondzie 
przy zbiegu ulic Odrodzenia 
i Kopernika.

Szacunek bohaterom 
powstania oddali także kibi-
ce Zagłębia Lubin, którzy na 
skrzyżowaniu ul. Paderew-
skiego i Ścinawskiej odpali-
li race, wywiesili transparen-
ty i minutą ciszy uczcili pole-
głych. Pod parkiem Wroc-

ł a w -
skim zgro-
madziło się kilkadziesiąt 
osób.

Główne uroczystości 
z kombatantami na czele odby-
wały się przy Murze Pamię-
ci w centrum miasta. O opra-
wę uroczystości przy ul. Pruzi 
zadbało Starostwo Powiatowe 
w Lubinie. Harcerze recytowa-
li wiersze i śpiewali powstań-
cze piosenki. Tłumnie przybi-
li mieszkańcy słuchali spekta-

klu w skupieniu 
i z powagą. Nie 
zniechęcił ich 
nawet upał.

– Cie-
szy mnie 
tak liczne 
przybycie 
mieszkań-
ców Lubi-
na i całe-

go powia-
tu na dzisiej-

szą symbo-
liczną uroczy-

stość. Przychodzą 
coraz młodsze oso-

by. Bohaterów walczących 
w powstaniu jest z nami coraz 
mniej, to naturalne, że mło-
dzi muszą przejąć szacunek 
do tych wydarzeń i uczyć się 
historii. Jestem pełen podzi-
wu dla młodych harcerzy, 
którzy podczas całej uroczy-
stości godnie stali na bacz-
ność – mówi Adam Myrda, 
starosta Lubina.

Na zakończenie delegacje 
samorządowców i działaczy 
złożyli kwiaty i zapalili znicze.

KATARZYNA SKOCZYLAS 

Lubin stanął 
w godzinę „W”
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„Dobry start” dla uczniów
 Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w 
Lubinie informuje, iż 
rusza z realizacją 
kolejnego rządowego 
programu pod nazwą 
„Dobry start”.

„Dobry start” to 300 
zł wsparcia wypłacanego 
raz w roku wszystkim ucz-
niom umieszczonym w 
pieczy zastępczej, zarów-
no w jej formach rodzin-
nych, jak i instytucjonal-
nych (w tym w placówkach 
opiekuńczo-wychowaw-
czych, zwanych potocznie 
domami dziecka). Pomoc 
otrzymają także pełnolet-
ni wychowankowie prze-
bywający w pieczy zastęp-
czej oraz osoby realizują-
ce Indywidualny Program 
Usamodzielnienia. Świad-
czenia będą przysługiwa-
ły wszystkim wychowan-
kom pieczy zastępczej do 
ukończenia 20. roku życia, 
a w przypadku osób z nie-
pełnosprawnością – do 24. 
roku życia, jeśli pobierają 
naukę w szkole.

Dodatkowo od 1 sierp-
nia 2019 r. wprowadzono 
możliwość ubiegania się o 
świadczenie „Dobry start” 
przez uczniów szkół dla 
dorosłych i szkół policeal-
nych. Oznacza to, że każ-
dy uczeń – bez względu na 
typ szkoły – objęty będzie 
świadczeniem z uwzględ-
nieniem ww. wieku.

Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Lubi-
nie informuje, iż wnio-
ski będą przyjmowane od 
sierpnia wyłącznie dro-

gą papierową w siedzibie 
Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie przy ul. 
Składowej 3 w Lubinie w 
godzinach 8-16.

Złożenie wniosku o 
świadczenie „Dobry Start” 
do końca sierpnia to gwa-
rancja wypłaty świad-
czenia nie później niż do 
30 września. W przypad-
ku wniosków złożonych 
w kolejnych miesiącach 
organ będzie miał mak-
symalnie 2 miesiące od 
dnia złożenia wniosku na 
jego rozpatrzenie i wypła-
tę świadczenia.

Ważne! Wniosek nale-
ży złożyć do 30 listopada 
2019 r.

Świadczenie „Dobry 
start” nie przysługuje:

- jeżeli dziecko lub osoba 
ucząca się zostały umiesz-
czone w domu pomo-
cy społecznej, schronisku 
dla nieletnich, zakładzie 
poprawczym, areszcie śled-
czym, zakładzie karnym, 
szkole wojskowej lub innej 
szkole, jeżeli instytucje te 
zapewniają nieodpłatne 
pełne utrzymanie;

- na dziecko z tytułu roz-
poczęcia rocznego przygo-
towania przedszkolnego.

Szczegółowe informa-
cje oraz druki wniosku 
uzyskać można w siedzi-
bie Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie przy ul. 
Składowej 3 w Lubinie oraz 
na stronie internetowej 
www.pcpr.powiat-lubin.pl 
zakładka świadczenia.

Więcej informacji pod 
numerem telefonu 76 847 
96 92.  PCPR LUBIN 

Dofinansują zakup wózka 
elektrycznego
 Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie 
w Lubinie informuje, iż 
Zarząd Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, 
uwzględniając postulaty 
środowiska osób 
niepełnosprawnych, 
a także wielu 
realizatorów programu 
oraz m.in. Związku 
Powiatów Polskich, 
uruchomił w 2019 roku 
nabór wniosków 
o dofi nansowanie zakupu 
wózków inwalidzkich 
o napędzie elektrycznym 
w ramach pilotażowego 
programu „Aktywny 
samorząd” – Moduł I, 
Obszar C, Zadanie 1.

Wnioski można skła-
dać do 31 sierpnia w Powia-
towym Centrum Pomocy 
Rodzinie w Lubinie przy 

ul. Składowej 3. Szczegóło-
we informacje dostępne są 
pod numerem telefonu 76 
847 96 86.

Pomoc w zakupie wóz-
ka inwalidzkiego o napę-
dzie elektrycznym adreso-
wana jest do osób z orze-
czeniem o niepełnospraw-
ności (do 16. roku życia) 
lub osób ze znacznym stop-
niem niepełnosprawno-
ści i dysfunkcją uniemożli-
wiającą samodzielne poru-
szanie się za pomocą wóz-
ka inwalidzkiego o napę-
dzie ręcznym.

Druki wniosków wraz 
z załącznikami dostępne 
są na stronie internetowej 
Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Lubi-
nie – www.pcpr.powiat-
-lubin.pl oraz w siedzibie 
PCPR w Lubinie przy ul. 
Składowej 3.

PCPR W LUBINIE 
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 » Lubiła bawić się 
włosami, gdy była 
jeszcze młodą 
panienką. Pasja 
przerodziła się 
w wyuczony zawód, 
któremu jest wierna od 
ponad 60 lat. 
Kunegunda Jankowska 
strzyże włosy dalej i nic 
nie wskazuje na to, żeby 
w najbliższym czasie 
odłożyła nożyczki.

Pani Kunegunda ma 83 
lata, a w salonie nie bra-
kuje klientów, których 

strzyże od ponad pół wieku. 
Przychodziły babcie, mamy 
i wnuki. Niektórzy przyjeż-
dżają do niej z daleka, z sym-
patii. Oni nie wyobrażają 
sobie oddać się w inne ręce, 
a pani fryzjerka – przejść 
na emeryturę. Takie 
spotkanie to inna kul-
tura.

Najpierw na Ma-
zurach, potem 
w Lubinie

Wszystko zaczę-
ło się od państwa Jan-
kowskich, w których 
ślady poszedł syn Dariusz 
– nie tylko fryzjer, ale i zna-
ny działacz i lubiński rad-
ny.

Pierwszy salon fryzjer-
ski mieli ponad pół wieku 
temu w rodzinnym Rynie na 
Mazurach. – Mieliśmy naj-
większy zakład w całej oko-
licy, swoją przystań, kamie-
nicę. Jako jedyni w Rynie 
mieliśmy trwałą elektrycz-
ną. Wyglądało to jak wiel-
ki pająk. Wisiał przy sufi-
cie. Wtedy były tylko dwa 
takie urządzenia na całą 
Polskę. Ciekawostką jest, że 
zakład fryzjerski nadal dzia-
ła – uśmiecha się pani Kune-
gunda.

Do Lubina przyjecha-
li w 1964 roku za namową 
kuzyna. – Opowiadał o pra-
cy na kombinacie i powie-
dział, że warto tutaj przyje-
chać. Pamiętam jak w ryn-
ku chodziły jeszcze kozy, kro-
wy i kury. A obok pomnika 
przy ul. Pruzi była pijalnia 
piwa, do której schodziło się 
po schodkach – wspomina 
fryzjerka.

– Na początku pracowa-
liśmy w spółdzielni, to ten 
budynek naprzeciwko zakła-
du – wskazuje seniorka. – 
Później, w 1967 roku kupili-
śmy z mężem ten zakład. Ale 
był malutki, miał 37,5 metra 
i paliło się w piecu. Syn Darek 
kupił drugą część i rozbu-
dował zakład w latach 90. – 

dopowiada. Teraz salon fry-
zjerski „Darek” mierzy 125 
metrów kwadratowych.

Przed Barbórką nie było 
chwili oddechu

To najstarszy zakład 
w Lubinie. – Wcześniej naj-
starszy był obok dworca. 
Prowadzili go państwo Ron-
spond, ale zginęli w wypad-
ku, jeszcze w latach 70. – 
wspomina.

„Darka” codziennie 
odwiedza od kilkunastu do 
kilkudziesięciu osób – kobie-
ty, mężczyźni i dzieci. – To 
ewenement. Z reguły salony 
zatrudniają od dwóch do pię-
ciu osób. U nas pracuje aż 12 
– opowiada Dariusz Jankow-
ski, fryzjer, działacz, lubiński 
radny, a prywatnie syn pani 
Kunegundy.

Pani Kunegunda zaczyna-
ła w Olsztynie, potem kursy 
mistrzowskie zdawała w Kra-
kowie. Najpierw szkoliła się 
we fryzjerstwie damskim, 
później męskim, jednak od 
zawsze lubiła czesać. – Lubię 
czesać ładne fryzury, chociaż 
od moich czasów dużo się 
zmieniło – opowiada.

Dawniej czesa-
ła wszystkie żony 
górników. Przed 
Barbórką nie 
było chwili odde-
chu i spędzała na 
nogach kilkana-
ście godzin dzien-
nie. – Nie było 

kiedy spać. Teraz 
kobiety już od tego 

odchodzą. Na impre-
zach wyższych nie ma już 

tylu czesań okolicznościo-
wych. Dużo kobiet chodzi 
w rozpuszczonych włosach 
lub koczkach – mówi pani 
Kunegunda.

Uwielbia swój zawód
Sposób pani Jankowskiej 

na dobrą formę? Uczciwa pra-
ca. Uwielbia swój zawód i nie 
wyobraża sobie przejścia na 
emeryturę. – Lubię tę atmo-
sferę. To prawda, że ludzie 
przychodzą tutaj jak do spo-
wiedzi, jedyna różnica, że nie 
wyznaczam pokuty – śmieje 
się seniorka.

– Chociaż usłysza-
łam wiele ludzkich 
historii, nie lubię 
plotkować. Musi-
my być dyskret-
ni – opowia-
da. Takie-
go same-
go zdania 
jest syn. 
– Wszyst-
k i m 
moim uczniom 
i pracownikom powta-
rzam – jednym uchem nam 
wchodzi, a drugim wycho-
dzi. Informacje nie mogą 
wypłynąć. My mamy 

poprawiać ludziom humor 
– mają tu przychodzić 
z radością i czuć się dobrze 
– dopowiada za mamą.

– Wielu fryzjerów w Lubi-
nie uczyło się u nas – opowia-
da Dariusz Jankowski. – To 
cieszy, że odebrali tutaj peł-
ny warsztat. Swoich uczniów 
mam rozsianych po całym 
świecie – pracują w Stanach 
Zjednoczonych, Kanadzie, 
Francji, Niemczech – wylicza 
pan Dariusz.

Nowinki ze świata
– Kiedy prowadzę szkole-

nia za granicą, moi dawni cze-
ladnicy specjalnie przyjeżdża-
ją, żeby uścisnąć mi dłoń i po 
latach podziękować. Mówią, 
że za granicą nie odebrali-

by takich nauk, albo musie-
liby wydać górę pieniędzy. 
Tutaj mieli pełen zakres fry-
zjerstwa damskiego i męskie-
go. Nie było taryfy ulgowej – 
uśmiecha się fryzjer.

Ale nie ma się co dziwić. 
Pan Dariusz szybko ruszył 
w świat, skąd zaczął przy-
wozić mnóstwo nowinek. – 
Byłem trzecią osobą w Pol-
sce, która robiła trwałą kom-
puterową. Piecyki grzały wał-
ki, komputer obliczał, ile dać 
płynu, żeby uzyskać pożąda-
ny skręt – wyjaśnia syn.

– Kosztowało to tyle co 
fiat mirafiori… Mama cza-
sem drapała się po głowie – 
śmieje się.

– Czasem patrzyłam na to 
i myślałam: „wariat!” Co mój 
syn znowu przywiózł? Ale te 

nowości zdawały egzamin – 
uśmiecha się mama.

Od 1987 roku rzadko 
bywał w Polsce. Za granicą 
zdobył Mistrzostwo Euro-
py. Z roku na rok cały czas 
plasował się między pierw-
szym a drugim miejscem na 
podium.

Pan Dariusz czesał m.in. 
Kayah, Katarzynę Dow-
bor, dyrygenta Mariusza 
Dziubka, Natalię Niemen 
– córkę Czesława Nieme-
na. Pracował z kreatora-
mi mody w Polsce i za gra-
nicą. W Zurychu czesał na 
pokaz mody Valentino. – To 
już ma mało wspólnego ze 
sztuką użytkową. Artyści na 
wybiegu chcą pokazać coś 
innego – unikatowe pomy-
sły – wyjaśnia pan Dariusz.

Wciąż pracuje
Czy przez lata moda ewo-

luowała? Tak. Mężczyźni 
coraz bardziej dbają o siebie, 
a kobiety wykonują mniej 
fryzur. Fryzjer jednak jest 
wciąż tak samo potrzebny 
i często odwiedzany jak lata 
temu.

– Wiem, że jestem tu 
potrzebna i lubię tu przycho-
dzić – mówi seniorka. 

– Dla mamy to terapia 
i rehabilitacja. Musi się ubrać, 
uczesać, pomalować. Wycho-
dzi do ludzi. Ostatnio przy-
szła tu pani. 90 lat. Mama tyl-
ko podcinała jej grzywkę, ale 
rozmawiały przy tym godzi-
nę – śmieje się syn.

– Wspominałyśmy stare 
czasy – uśmiecha się mama. 
– Szanują mnie tutaj, czuję 
się dobrze, synowie o mnie 
dbają i jestem z nich bardzo 
zadowolona. Z obu – kończy 
fryzjerka i wraca na zakład. 
Wygląda na to, że pewne ręce 
seniorki ostrzygą jeszcze nie-
jedną głowę.

KATARZYNA SKOCZYLAS

Czesała wszystkie żony górników

Pani Kunegunda wciąż lubi strzyc i czesać klientów
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Pracuje 
w zawodzie już 60 lat

Salon Fryzjerski „Darek” to naj-
starszy zakład w Lubinie

emeryturę. – Lubię tę atmo-
sferę. To prawda, że ludzie 
przychodzą tutaj jak do spo-
wiedzi, jedyna różnica, że nie 
wyznaczam pokuty – śmieje 

– Chociaż usłysza-
łam wiele ludzkich 
historii, nie lubię 
plotkować. Musi-
my być dyskret-
ni – opowia-
da. Takie-

moim uczniom 
i pracownikom powta-
rzam – jednym uchem nam 
wchodzi, a drugim wycho-
dzi. Informacje nie mogą 
wypłynąć. My mamy 

syn znowu przywiózł? Ale te seniorki ostrzygą jeszcze nie-
jedną głowę.

KATARZYNA SKOCZYLAS

Pracuje 
w zawodzie już 60 lat
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Julia leci na Florydę, 
będzie miała operację!
 Udało się! Cała trójka – mama, 

tato i oczywiście Julcia 
Nieckarzowie otrzymali wizy do 
Stanów Zjednoczonych. – Nie 
było łatwo, maglowali nas długo, 
ale udało się! Mamy pozwolenie, 
więc lecimy z Julcią na operację. 
To już pewne – cieszy się Paulina 
Nieckarz, mama dziewczynki, 
przy okazji dziękując wszystkim 
darczyńcom. Podkreśla jednak, 
że to nie koniec walki – 
dziewczynka będzie przechodzić 
operacje i korekty kości nóg do 
18. roku życia… Państwo 
Nieckarz wciąż zbierają pieniądze 
na leczenie i rehabilitację dziecka.

Za nimi wiele miesięcy 
intensywnej pracy. Ciasta, któ-
re napiekła rodzina, ciężko zli-
czyć. Były to setki blach ciast, 
mnóstwo medali i innych ręcz-
nie robionych drobiazgów. Swo-
je wyroby oferowali na jarmar-

kach i imprezach w całym regio-
nie. – Mieliśmy już swoich klien-
tów. To właśnie dzięki lubinia-
nom nasza córeczka leci na Flo-
rydę i wierzymy, że będzie zdro-
wa – mówi Paulina Nieckarz.

Nie było łatwo
– Chciałabym podziękować 

wszystkim i każdemu z osobna, 
którzy przyczynili się do tego 
sukcesu – mówi mama dziew-
czynki, kłaniając się również 
nisko Fundacji KGHM Polska 
Miedź, która dołożyła ostat-
nią, znaczącą cegiełkę na lecze-
nie dziecka.

Droga była długa i nieła-
twa. Pieniądze pieniędzmi, ale 
trzeba było postarać się o wiele 
dokumentów zezwalających na 
wyjazd. – Wiza dla każdego z nas 
kosztowała po 160 dolarów. Prze-
maglowali nas. W okienku byli-
śmy ponad pół godziny, wypy-
tywali się, w jakim celu jedzie-
my. Potem sprawdzanie doku-
mentów, pytania, czy mamy pie-
niądze – wylicza pani Paulina. – 
W pewnym momencie naszło 
nas zwątpienie, ale udało się. To 

był jeden z najważniejszych eta-
pów – dodaje.

Julia ma już zaplanowany 
termin. 20 stycznia 2020 ma 
przejść operację, na Florydzie 
zjawią się kilka dni wcześniej.

Operacja, potem 
rehabilitacja

Dziewczynka jeszcze nie wie, 
co ją czeka. – Konsultowaliśmy 
z psychologiem dziecięcym, czy 
zdradzać córce szczegóły. Dok-
tor powiedział, żeby tego nie 
robić, a jedynie 2-3 dni przed 
operacją opowiedzieć dziecku, 
co się będzie działo. Nie chcemy 
stresować córki pół roku przed 
terminem – wyjaśnia kobieta.

Lubinianie spędzą na Flory-
dzie wiele miesięcy. Dziewczyn-
ka przejdzie tam dwie operacje, 
a czas pomiędzy nimi spożyt-
kowany będzie na codzienną 

rehabilitację. – Julia będzie cho-
dzić 4-5 miesięcy w specjalnym 
aparacie na nogę, który będzie 
wydłużał i rekonstruował staw 
skokowy. Codziennie będziemy 
ćwiczyć, żeby staw skokowy się 
nie zastał – opowiada mama.

Wciąż zbierają
20 stycznia pierwsza operacja. 

Odbędzie się w tamtejszej Paley 
Instytute, które jako jedyna kli-
nika na świecie daje 100 procent 
szans na wyzdrowienie. Potem, 
co 2-3 lata dziewczynka będzie 
przechodziła kolejne korekty 
i wydłużania kości. 

– Leczenie skończy się wraz 
z zakończeniem wzrostu Julii. 
U dziewczynek to około 18. 
roku życia. Do tego czasu przej-
dzie około pięciu operacji. Z tym 
wiążą się także ciągłe rehabilita-
cje – mówi lubinianka.

Rodzina wciąż zbiera więc pie-
niądze. Będziemy mieli okazję 
spotkać się jeszcze z nimi nieraz na 
miejskich i okolicznych imprezach.

Losy dziewczynki można na 
bieżąco śledzić na Facebooku.

KATARZYNA SKOCZYLAS
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Dziewczynka przejdzie na Florydzie dwie operacje

 » Lubinianie prowadzący 
blog podróżniczy pokonali 
konkurentów z całego 
województwa i znaleźli się 
w finałowej szesnastce, 
reprezentując nasze miasto 
oraz Dolny Śląsk w konkursie 
organizowanym przez Polską 
Organizację Turystyczną. 
Żeby wygrać, potrzebują 
między innymi głosów 
internautów.

Krystian Łysyganicz i Agniesz-
ka Ilnicka podróżniczy blog 
prowadzą od kilku lat. Przez 

ten czas odwiedzili 34 kraje i stwo-
rzyli mnóstwo wpisów. Zawsze lubili 
podróżować, a znajomi wciąż wypy-
tywali, gdzie warto się wybrać i jak 
zrobić to najtaniej. Para lubinian 
postanowiła więc to wszystko spi-
sać. Pokazać innym, gdzie i jak moż-
na dotrzeć, by zobaczyć coś intere-
sującego i to za niewielkie pieniądze.

Najpierw dwoje, teraz troje
Krystian i Agnieszka zaczęli two-

rzyć blog Wolnym Krokiem jesz-
cze jako studenci. Dziś są już mał-
żeństwem, pracują i po studiach 
we Wrocławiu wrócili do Lubina. 
A ostatnio dołączył do nich trzeci 
pasjonat podróży.

– Na koniec maja urodził się nam 
syn, Leon, który od miesiąca jeździ 
z nami, noszony w chuście – uśmie-
cha się Agnieszka.

Dalsze podróże odłożyli więc na 
później i w weekendy zwiedzają Dol-
ny Śląsk. – Chcemy pokazać, że nie 

trzeba daleko jechać, żeby zobaczyć 
coś ciekawego – dodaje Agnieszka.

Dla pary z Lubina podróżowa-
nie i tworzenie bloga to hobby. Jak 
mówią, starają się, aby chociaż raz 
w tygodniu, raz na dwa tygodnie 
nowy wpis pojawił się na stronie. 
Choć przy coraz większej liczbie 
obowiązków, bywa z tym różnie. 
Agnieszka zazwyczaj robi zdjęcia, 
Krystian pisze teksty.

To Krystian zgłosił Wolnym Kro-
kiem do Turystycznych Mistrzostw 
Blogerów. Okazało się, że jury spo-
dobało się to, co robią lubinia-
nie i trafili do finałowej szesnast-
ki. Reprezentują w konkursie nasze 
województwo.

Reprezentują Dolny Śląsk
Każdy z wybranych blogerów 

musi przygotować minimum trzy 
wpisy na blog, stworzyć dwa mate-
riały wideo i zamieścić po dziewięć 
postów na platformach społecznoś-
ciowych – Facebook i Instagram, 
które będą ukazywać atrakcyjne, ale 
wciąż nieodkryte miejsca znajdujące 
się w reprezentowanym przez dane-
go blogera regionie.

Pierwsze wpisy już się ukazały. 
Agnieszka i Krystian rozpoczęli od 
opisu szlaku wygasłych wulkanów, 
oczywiście znajdującego się na Dol-
nym Śląsku. – W planach mamy 
jeszcze wpis „Ekstremalny Dol-
ny Śląsk”, w którym zostanie ujęta 
również lubińska strzelnica, a także 
„Dolny Śląsk oczami dzieci” – zdra-
dza Agnieszka.

Właśnie ruszyło też głosowanie, 
które potrwa do 26 sierpnia. Każ-
dy może codziennie oddać jeden 
głos na swojego ulubionego bloge-

ra. O tym, kto wygra, zdecydują 
trzy czynniki: wyniki głosowania 
internautów, zasięgi wygenerowa-
ne przez blogerów oraz opinia jury.

Potrzebują głosów
Zwycięzców poznamy pod 

koniec września podczas uroczy-
stej gali zorganizowanej w ramach 
obchodów Światowego Dnia Tury-
styki. Zwycięzca konkursu otrzyma 
10 tys. zł i możliwość dalszej współ-
pracy przy projektach realizowa-
nych przez Polską Organizację Tury-
styczną. Nagrodą za drugie miejsce 
jest 6 tys. zł, a za trzecie 4,5 tys. zł.

Jeśli chcecie wesprzeć lubinian 
w walce o wygraną, możecie zagło-
sować na nich wchodząc na stro-
nę internetową mistrzostwabloge-
row.polska.travel. Wystarczy wpi-
sać swój adres mailowy, a później 
potwierdzić oddanie głosu, wcho-
dząc w link przesłany przez organi-
zatorów mistrzostw.

Warto też zajrzeć na blog i prze-
czytać wpisy Agnieszki i Krystiana, 
bo liczba odsłon również liczy się 
przy końcowym podsumowaniu 
uczestników konkursu. Na stronie 
wolnymkrokiem.pl znajdziecie ich 
pierwszy tekst stworzony w ramach 
Turystycznych Mistrzostw Bloge-
rów.

A Wolnym Krokiem zysku-
je coraz więcej czytelników, war-
to więc zaglądać na blog nie tylko 
z okazji konkursu. Może znajdziecie 
tu inspirację do własnych podróży.

– W planach mamy też m.in. 
stworzenie wpisu o Lubinie, bo tu 
również są miejsca warte zobacze-
nia – dodaje Agnieszka.

 MARTA CZACHÓRSKA

Podróżnicy-
blogerzy z Lubina 
w ogólnopolskim 
konkursie
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Dla pary z Lubina 
podróżowanie i tworzenie 

bloga to hobby



8 sierpnia 201912 ROZMAITOŚCI

Historyczna Pocztówka (277)
CHOCIANÓW

Budynek dawnego Cesarskiego Urzędu 
Pocztowego, który w doskonałym 
stanie zachował się do dnia 
dzisiejszego.

Ciekawostki z dawnych czasów

LUBIN MIASTO GARNIZONOWE – CZĘŚĆ 4

27 stycznia 1889 r. rozkazem 
Naczelnego Dowództwa, 4. 
Pułk Dragonów otrzymał nową 
nazwę – 4. Pułk Dragonów im. 
von Bredow (1. Śląski) – Drago-
ner-Regiment von Bredow (1. 
Schlesisches) nr 4.
Friedrich Wilhelm Adalbert von 
Bredow – pruski generał 
dywizji (Generalleut-
nant) ur. 
24.05.1814 r. 
w Briesen k/
Friesack w ro-
dzinie pru-
skiego majo-
ra Friedricha 
Phillipa Leo-
polda Ferdy-
nanda von 
Bredow 
i Bernhardine 
Sophie Emilie 
z domu von 
Wulffen. W 1832 
roku wstąpił do Pułku 
Huzarów Gwardii, w któ-
rym objął dowództwo szwadro-
nu w 1849 roku. W 1856 roku, 
w stopniu majora objął dowódz-
two 1. Pułku Dragonów. 
W 1857 roku został przeniesio-
ny do Brandenburskiego Pułku 
Huzarów von Zieten nr 3. 
W 1859 roku został dowódcą 4. 
Pułku Dragonów w Lubinie, 
gdzie przebywał do 1866 roku. 
W 1863 roku został awansowa-
ny na pułkownika. Podczas woj-
ny z Austrią, w 1866 roku do-
wodził 2. Brygadą Kawalerii, na 
czele której brał udział w bi-
twach pod Trautenau 
i Königgrätz. Po zakończeniu 
wojny został mianowany na ge-
nerała majora (Generalmajor) 
i powierzono mu dowództwo 7. 
Brygady Kawalerii. 
W czasie wojny francusko-pru-
skiej dowodził 12. Brygadą Ka-
walerii. 16 sierpnia 1870 r. wsła-

wił się podczas bitwy pod Vion-
ville-Mars-la-Tour. Na czele pię-
ciu szwadronów przeprowadził 
brawurową szarżę na baterie 
francuskiej artylerii. Wyelimino-
wanie artylerii francuskiej z wal-
ki uchroniło piechotę pruską 
przed masakrą i było decydują-

cym czynnikiem wygrania 
bitwy przez wojska 

pruskie. W szaleń-
czej szarży pole-
gła prawie poło-
wa uczestniczą-
cych w niej ka-
walerzystów. 
W styczniu 
1871 roku 
Bredow do-
stał awans na 
generała dywi-
zji oraz do-

wództwo nad 
18. Dywizją Kawa-

lerii. W roku 1873 
wystąpił z wojska i wró-

cił do rodzinnej posiadłości 
w Briesen, gdzie zmarł 3 marca 
1890 r.

OPRACOWAŁ HENRYK RUSEWICZ

Ropopochodna 
plama na Odrze 
 W Chobieni w sobotę 

3 sierpnia mieszkańcy byli 
świadkami dużej akcji 
straży pożarnej. Na Odrze 
w okolicach Lubiąża 
zauważono 
ropopochodną plamę, 
która zmierzała w stronę 
naszego powiatu.

Plama rozciągała się na 
odcinku około 12 kilome-
trów. Zauważył ją wędkarz 
łowiący ryby w Odrze. Do 
Chobieni przyjechały jed-
nostki ratownictwa che-

micznego, straży pożar-
nej z Wrocławia i Legnicy. 
Wspierali je również lubiń-
scy strażacy. Nad brzegiem 
Odry zjawiło się kilkana-
ście jednostek.

Na Odrze w Chobie-
ni strażacy mieli rozstawić 
zapory, by substancję wyła-
pać. Plama po drodze jed-
nak się rozmyła. Prawdo-
podobnie była to benzyna.

Nie wiadomo, skąd na 
rzece pojawiło się zanie-
czyszczenie.

MRT

Do Chobieni przyjechały jednostki ratownictwa chemicznego, 
straży pożarnej z Wrocławia i Legnicy

Dragon 4. Pułku von Bredow w mundurze paradnym

Pozdrowienia
 z Lubina 

– pamiątkowa 
pocztówka 4. Pułku 

Dragonów von 
Bredow
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Ścinawskie
Kończą kamienicę, 
niebawem otwarcie drogerii 
 Dobiegają końca prace 

przy budowie nowej 
kamienicy w centrum 
miasta. Na elewacji 
budynku pojawiło się logo 
popularnej drogerii, która 
funkcjonowała będzie na 
parterze, co zwiastuje 
rychłe otwarcie sklepu. 
Z nieofi cjalnych jeszcze 
informacji wynika, że 
nastąpi to w połowie 
sierpnia, a za kilka dni sieć 
ma ofi cjalnie poinformować 
o planowanym otwarciu 
drogerii w Ścinawie. 

Na pozostałych piętrach 
powstaje 11 lokali mieszkal-
nych, oferowane będą miesz-
kania dwu- i trzypokojowe. 
Przedsięwzięcie realizuje fir-
ma TERBUD ZPH z Woło-
wa, właściciel nieruchomości, 
która swoją inwestycją zabu-
dowała i uzupełniła większą 
część pierzei zachodniej ści-
nawskiego rynku. Wszystkie 
prace w i przy obiekcie mają 
zakończyć się na przełomie 
września i października br.

Budynek zostanie wypo-
sażony w windę osobową. 
Z kolei same lokale mieszkal-
ne posiadać będą wszystkie 

niezbędne instalacje, w tym 
gazową z indywidualnymi 
piecami kondensacyjnymi 
oraz światłowodową telein-
formatyczną. Obecnie inwe-
stor maszynowo kładzie tyn-
ki cementowo-wapienne 
na ścianach oraz wykonu-
je posadzki (pod glazurę lub 
panele). Następnie zrealizuje 
zagospodarowanie podwór-
ka, na które wjazd zaplano-
wano od ulicy Głogowskiej.

Nowoczesna kamienica 
wpisuje się w przygotowy-
wany przez ścinawski samo-
rząd plan rewitalizacji ryn-
ku. Zagospodarowana prze-
strzeń w przyszłości będzie 
się komponowała z otocze-
niem. – Rynek to serce i wizy-
tówka całego miasta, a chce-
my rozwijać Ścinawę na wielu 
płaszczyznach. Inwestycja fir-
my TERBUD to taki progno-
styk prac, które w przyszłości 
zostaną wykonane w ramach 
rewitalizacji rynku, zaraz 
po tym jak centrum mia-
sta zostanie uzbrojone w gaz 
ziemny, a gmina przebuduje 
sieć kanalizacyjną i wodocią-
gową – mówi burmistrz Ści-
nawy Krystian Kosztyła.

ZYGMUNT KOGUT
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Na elewacji budynku pojawiło się logo popularnej drogerii

Samorządowy Informator SMS – ma być skuteczniej 
 Od kilku już lat funkcjonuje w gminie Ścinawa 

Samorządowy Informator SMS, z biegiem czasu projekt 
się rozwinął – dedykowane komunikaty otrzymują 
mieszkańcy miejscowości, do których kierowana jest 
dana informacja. 

Początkowo komuni-
katy otrzymywali wszy-
scy użytkownicy, zgłoszeni 
wiadomością o treści: TAK.
dlu04. We wrześniu 2019 r. 
mija jednak okres przejścio-

wy, a komunikaty otrzymy-
wały będą tylko osoby, któ-
re zarejestrowały się/zare-
jestrują wpisując kod danej 
miejscowości. Uwaga: użyt-
kownicy, którzy już zareje-

strowali się kodem dedyko-
wanym danej miejscowości, 
nie muszą tego robić ponow-
nie.

– Chcemy skuteczniej 
docierać do mieszkańców 
z ważnymi dla nich infor-
macjami, a zdarzało się, że 
popularne e-komunikaty 
dotyczyły bardzo wąskie-
go grona, do którego docie-
rały, wprowadzały w błąd, 
lub odbiorcy je bagatelizo-
wali. Od września wiado-
mości będziemy ogranicza-
li tylko do grup, których fak-
tycznie dotyczą – tłumaczy 
Danuta Zarzycka, inspektor 
ds. obronnych i zarządzania 
kryzysowego w ścinawskim 
magistracie.

Korzyści dla użytkowni-
ka, najważniejsze informa-
cje zawsze w telefonie:

1.  Lokalne ostrzeżenia 
o zagrożeniach

2.  Informacje o ważnych 
wydarzeniach i impre-
zach na terenie gminy

3.  Informacje o prze-
rwach w dostawie 
mediów np. wody, 
prądu

Jak się zarejestrować, 
aby otrzymywać bezpłatne 
informacje SMS?

1.  Włącz w swoim telefo-
nie komórkowym tryb 
wysyłania wiadomo-
ści SMS

2.  Jako wiadomość 
wpisz TAK.dlu04 oraz 
skrót odpowiadający 
miejscowości (tabele 
poniżej)

3.  Wpisując kod rejestru-
jący zwróć uwagę na 
kropkę i brak odstę-
pów

4.  Wyślij SMS na numer: 
661 000 112

5.  Otrzymasz SMS 2 
potwierdzeniem reje-
stracji w wybranym 
serwisie

6.  Do wybranego ser-
wisu rejestrujemy się 
przez wysłanie jedne-
go SMSa*)

7.  Więcej informacji 
znajdziesz na stronie 
internetowej www.
sisms.pl

*) Opłata za wysłanie 
wiadomości SMS jest zgod-
na z Twoim planem taryfo-
wym. Wysłanie wiadomo-
ści SMS o zdefiniowanej tre-
ści oznacza akceptacje regu-
laminu dostępnego na stro-
nie www.sisms.pl.

ZYGMUNT KOGUT

Miejscowość: Kod rejestracyjny: Kod wyrejestrowujący:
Buszkowice Tak.dlu04bu Nie.dlu04bu

Chełmek Wołowski Tak.dlu04cw Nie.dlu04cw

Dębiec Tak.dlu04de Nie.dlu04de

Dłużyce Tak.dlu04dl Nie.dlu04dl

Dąbrowa Środkowa Tak.dlu04ds Nie.dlu04ds

Dziesław Tak.dlu04dz Nie.dlu04dz

Dziewin Tak.dlu04dzi Nie.dlu04dzi

Grzybów Tak.dlu04gr Nie.dlu04gr

Jurcz Tak.dlu04ju Nie.dlu04ju

Krzyżowa Tak.dlu04kr Nie.dlu04kr

Lasowice Tak.dlu04la Nie.dlu04la

Parszowice Tak.dlu04pa Nie.dlu04pa

Przychowa Tak.dlu04pr Nie.dlu04pr

Redlice Tak.dlu04red Nie.dlu04red

Ręszów Tak.dlu04re Nie.dlu04re

Sitno Tak.dlu04si Nie.dlu04si

Ścinawa Tak.dlu04sc Nie.dlu04sc

Turów Tak.dlu04tu Nie.dlu04tu

Tymowa Tak.dlu04ty Nie.dlu04ty

Wielowieś Tak.dlu04wi Nie.dlu04wi

Zaborów Tak.dlu04za Nie.dlu04za

 » Marszałek województwa 
dolnośląskiego przyznał środki 
na dofinansowanie projektów 
realizowanych w ramach kon-
kursu „Odnowa Dolnośląskiej 
Wsi” w 2019 r., finansowanego 
z budżetu województwa dolno-
śląskiego. 

W Chocianowie odbyło się uro-
czyste spotkanie, podczas 
którego Cezary Przybyl-

ski przekazał reprezentantom lokal-
nych samorządów promesy na zapla-
nowane do realizacji w bieżącym 
roku zadania. Gmina Ścinawa, któ-
rą na spotkaniu z marszałkiem repre-
zentowali: skarbnik Marzena Dawe-
dowska oraz dyrektor Departamen-
tu Rozwoju Dariusz Stasiak, wniosko-
wała o środki na doposażenie odda-
nej do użytku w 2018 roku świetlicy 
w Przychowej, na ten cel otrzymała 
14.212 zł.

Co prawda wsparcie zatwierdzo-
ne zostało już 19 czerwca, kiedy to 
sejmik podjął uchwałę w przedmio-
towej sprawie, jednak dopiero teraz 
udzielane są promesy i podpisywa-
ne umowy z poszczególnymi gmi-
nami. Projekt polega na doposażeniu 
oddanej do użytku w ubiegłym roku 

nowej świetlicy wiejskiej w Przycho-
wej.

Ścinawski samorząd regularnie 
składa wnioski o udzielenie dotacji 
w ramach „Odnowy Dolnośląskiej 
Wsi”. 

– Zawsze znajdzie się zadanie, 
pomysł, który można zrealizować 
z udziałem zewnętrznego wsparcia. 
Choć środki przyznawane w konkursie 
nie są może największe jakie pozyskuje-
my, ale cenimy każdą pomoc i złotów-
kę, szczególnie jeżeli ma ona charakter 
bezzwrotnej dotacji – mówi burmistrz 
Ścinawy Krystian Kosztyła.

W poprzednich latach gmina Ści-
nawa, z udziałem pozyskanych w kon-

kursie środków, realizowała następują-
ce zadania:

1. Zagospodarowanie miejsca zielo-
nego w Dąbrowie Środkowej poprzez 
budowę i wyposażenie placu zabaw – 
kwota dofinansowania 30.000 zł.

2. Dostawa i montaż trybun na 
obiekty rekreacyjno-sportowe w Dzie-
winie i Wielowsi – kwota dofinansowa-
nia 30.000 zł.

3. Remont świetlicy wiejskiej 
w Dąbrowie Środkowej – kwota dofi-
nansowania 30.000 zł.

4. Wsparcie aktywności mieszkań-
ców poprzez remont świetlicy wiej-
skiej w Turowie – kwota dofinansowa-
nia 25.000 zł.  ZYGMUNT KOGUT

Dotacja na doposażenie świetlicy 
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Na zdjęciu od lewej: marszałek Cezary Przybylski i repre-
zentanci Ścinawy skarbnik Marzena Dawedowska oraz 
dyrektor Departamentu Rozwoju Dariusz Stasiak
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Kolarstwo górskie 
na wakacje
Upalne przedpołudnie upłynęło pod znakiem zawodów MTB w ko-
larstwie górskim. Zawody odbyły się na stadionie Regionalnego 
Centrum Sportowego, na którym pojawiło się kilkanaścioro dzieci 
w różnym wieku.
Dziewczęta i chłopcy rywalizowali w takich konkurencjach, jak: sla-
lom na rowerze, kolarski tor przeszkód i wyścig na torze. Na począt-
ku odbyła się mała rozgrzewka i zawody, które przeprowadził Bog-
dan Grygorowicz.
Aby wziąć udział w zawodach, należało przyjechać na rowerze 
i obowiązkowo w kasku. Należy zwracać uwagę, aby każdy dbał 
o swoje bezpieczeństwo. Jak widać, różnego rodzaju akcje przyno-
szą efekt i dzieci już wiedzą, że jeśli jeździ się na rowerze to tylko 
w kasku. Na koniec zawodów każde dziecko dostało nagrodę i upo-
minki.  LL

Terminarz 22. Memoriału  
Kruglińskiego
 Przypominamy, że 

od 16 do 18 sierpnia w hali 
Regionalnego Centrum 
Sportowego rozegrany 
zostanie 22. 
Międzynarodowy Memoriał 
Henryka Kruglińskiego. 
Weźmie w nim udział pięć 
drużyn.

Oprócz gospodyń Memo-
riału Metraco Zagłębia 
Lubin w hali RCS zobaczymy 
w akcji także: przedstawiciela 
niemieckiej Bundesligi Mai-
nz, mistrza ligi czesko-sło-
wackiej Iuventę Michalowce, 
najbardziej utytułowaną dru-
żynę ukraińskiej ekstraklasy 
Galiczankę Lwów oraz KPR 
Kobierzyce, które w ostatnich 
latach włączyły się do walki 
o medale mistrzostw Polski.

Mecze rozgrywane będą 
2×25 minut. Wstęp bezpłat-
ny.  LL

Terminarz 22.  
Międzynarodowy  
Memoriał  
Henryka Kruglińskiego:

Piątek 16.08.2019
godz. 17:00  Metraco Zagłębie Lubin 

– KPR Kobierzyce
godz. 18:30  Mainz 

– Iuventa Michalovce
Sobota 17.08.2019
godz. 10:00  Galiczanka Lwów 

– KPR Kobierzyce
godz. 11:30  Metraco Zagłębie Lubin 

– Iuventa Michalovce
godz. 16:00  KPR Kobierzyce – Mainz
godz. 17:30  Metraco Zagłębie Lubin 

– Galiczanka Lwów

Niedziela 18.08.2019
godz. 10:00  Galiczanka Lwów 

– Mainz
godz. 11:30  KPR Kobierzyce 

– Iuventa Michalovce
godz. 13:00  Metraco Zagłębie Lubin 

– Mainz
godz. 14:30  Iuventa Michalovce 

– Galiczanka Lwów
godz. 16:00 Zakończenie turnieju
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W Hali RCS zobaczymy także niemiecki Mainz 
czy ukraiński Galiczanka Lwów

Fortuński drużynowym mistrzem Europy!
 Wiktor Fortuński został 

drużynowym Mistrzem 
Europy Juniorów 2019!

Od 22 do 29 lipca 
w Holandii zawodnik Dol-
nośląskiego Stowarzysze-
nia Bilardowego w Lubi-
nie debiutował w Mistrzo-
stwach Europy Juniorów 
do lat siedemnastu i wspól-
nie z drużyną wywalczył 
złoty medal w grach dru-
żynowych. Indywidual-

nie najlepszy wynik osiąg-
nął w 14.1, plasując się na 9. 
miejscu.

– Wierzymy, że ten pierw-
szy start w mistrzostwach 
zaowocuje doświadczeniem 
w następnych zawodach 
i zmotywuje naszego czter-
nastolatka z Lubina do dal-
szej pracy, aby w przyszłości 
sięgał po jeszcze wyższe cele 
– mówi Bogusław Fortuń-
ski, prezes DSB Lubin.

 ŁUKASZ LEMANIK
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Wiktor wraz ze swoją ekipą był bezkonkurencyjny

 » Stowarzyszenie 
„Boks” Lubin wraz 
z reprezentacją 
województwa 
mazowieckiego udało 
się do Włoch na mecz 
międzypaństwowy 
z regionem Lazio. Na 
ringu mogliśmy 
oglądać wychowanka 
lubińskiego klubu.

Stowarzyszenie „Boks” 
Lubin reprezentowa-
li Jakub Rajczewski 

i Szymon Mazij. Dla Jaku-
ba wyjazd okazał się jed-
nak bardziej szkoleniowy 
i zapoznawczy z inną kul-
turą, gdyż ostatecznie nie 
miał przeciwnika w swojej 

kategorii. Do ringu wyszedł 
natomiast Szymon Mazij, 
który przez trzy rundy dyk-
tował swoje warunki.

– Na taki występ czeka-
liśmy długo! Nasz wycho-
wanek obudził w sobie lwa! 
Już chyba dawno nie oglą-
daliśmy tak zaciętego poje-
dynku w wykonaniu nasze-
go zawodnika. Wykorzystał 
wszystkie atuty i w wielkim 
skupieniu nie dał się zasko-
czyć rywalowi. Szymon 
powinien walkę wygrać, ale 
umówmy się, we Włoszech 
się nie wygrywa. Mimo to 
wynik był korzystny, bo 
remisowy – podkreślają tre-
nerzy z Lubina.

To wielki wyczyn dla 
perspektywicznego pięścia-
rza, w którym drzemie jesz-
cze wielki potencjał. Żadna 

akcja nie była przypadko-
wa, a Szymon zaprezento-
wał naprawdę dojrzały boks.

Z lubinianami byli repre-
zentanci okręgu warszaw-
skiego, w tym trener kadry 
narodowej juniorów Krzysz-
tof Miałki i przewodniczący 
działu wyszkolenia Okręgo-

wego Związku Bokserskiego 
– Dariusz Karpiński. Łącznie 
Polacy rozegrali siedem poje-
dynków.

– Wynik był remiso-
wy, co na włoskie sędzio-
wanie jest wielkim sukce-
sem. Cieszy również fakt, 

że poza stricte sportową 
częścią wyjazdu, nasi pięś-
ciarze poznali inną kulturę 
i zwiedzili wspaniałe miej-
sca – podkreśla Krzysztof 
Miałki.

Polacy zwiedzili Rzym, 
w tym Koloseum, Fori Impe-
riali, byli przy Fontannie Di 

Trevi, Scalinata di Trinità dei 
Monti, w Watykanie, a tak-
że w Castel Gandolfo (letnia 
rezydencja papieża). Znalazł 
się również czas, aby odpo-
cząć trochę nad morzem 
w Cerveteri.

 MARIUSZ BABICZ

Pięściarskie emocje we 
włoskim Canale Monterano

Z lubinianami byli reprezentanci okręgu 
warszawskiego, w tym trener kadry 

narodowej juniorów
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Wyścig w odLOTTOwej 
jeździe trwa
 Akademia Sportowego 

Rozwoju Natalii Czerwonki 
jest już w 1/3 rywalizacji 
akcji odLOTTOwa jazda, 
w której do wygrania za 
pierwsze miejsce jest 100 
tysięcy złotych dla klubu. – 
Na razie lokujemy się na 
najwyższym stopniu 
podium, jednak bardzo 
mocno goni nas Wschowski 
Inkubator Potencjału – 
komentuje Natalia 
Czerwonka.

Akcję wspierają pod-
opieczni Akademii i ich rodzi-
ny! – Mocno wspiera nas rów-

nież nasza drużyna amato-
rów z Lubina i Polkowic jeż-
dżąca w barwach CCC. 
Zwracamy się do mieszkań-
ców miasta Lubin o wsparcie 
i pomoc w rywalizacji. Aby 
nas wesprzeć, należy ściąg-
nąć aplikację odLOTTOwa 
jazda i wybrać organizację, 
czyli Akademię Sportowego 
Rozwoju Natalii Czerwonki. 
Kolejnym krokiem jest tylko 
wciskanie startu przed każdą 
wycieczką rowerową. Wal-
czymy aż do 30 września – 
podkreśla lubińska pancze-
nistka i medalistka igrzysk 
olimpijskich.  MISZ

Ważne zwycięstwa
 Doskonały występ zanotowała Martyna Śrutwa 

w turnieju w Poznaniu. Lubińska tenisistka ziemna 
dwukrotnie stawała na podium.

W grze singlowej lubinianka zajęła trzecie miejsce, a w deb-
lu drugie. Był to turniej ogólnopolski o najwyższej randze Super 
Serii.  MISZ

Akcję wspierają podopieczni Akademii i ich rodziny
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Martyna 
Śrutwa zdobyła 

dwa medale

Sukces zawodniczki Metraco Zagłębia
 Kolejny sportowy sukces 

odniosła Patricia Matieli. 
Rozgrywająca Metraco 
Zagłębia Lubin wraz 
z reprezentacją Brazylii 
wywalczyła złoty medal 
Igrzysk Panamerykańskich 
i tym samym przepustkę 
na Igrzyska Olimpijskie 
Tokio 2020!

W tym roku Igrzyska Pan-
amerykańskie odbywały się 
w Peru. Reprezentacja Brazy-
lii była jednym z faworytów 
do końcowego triumfu i sta-

nęła na wysokości zadania, 
wygrywając pewnie swoje 
mecze. W grupie A Canarin-
hos pokonały Kanadę 29:20 
(1 bramka Matieli), Kubę 
41:12 (1 bramka), Puerto 
Rico (3 bramki). 

W półfinale Brazylia roz-
gromiła Stany Zjednoczo-
ne 34:9, a w wielkim finale 
pokonała głównego rywala 
w walce o złoto – Argenty-
nę 30:21. W decydującym 
meczu rozgrywającą Metra-
co Zagłębia Lubin zdobyła 
cztery bramki.

Dla Matieli 
rok 2019 jest 
niezwykle 
udany. Do 
w ic em i -
strzostwa 
i Pucha-
r u  Pol -
ski z Metra-
co Zag łę -
biem Lubin roz-
grywająca miedzio-
wych dorzuca złoty medal 
Igrzysk Panamerykańskich 
i awans na Igrzyska Olim-
pijskie w Tokio.

Dla Bra-
zylii to piąty 

złoty medal na 
Igrzyskach Paname-

rykańskich. Canarinhos 
w tej imprezie są najlepsze 
od 2003 roku.

 ŁUKASZ LEMANIK
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Dla Matieli 
rok 2019 jest 

niezwykle 
udany

1. kolejka (24-25 sierpnia): 
UKS Jaskółki Chorzów – LUKS Ziemia Lubińska

2. kolejka (31 sierpnia-1 września): 
LUKS Ziemia Lubińska – TKKF Stilon Gorzów 
Wielkopolski

3. kolejka (7-8 września): 
Klub Sportowy AZS Wrocław – LUKS Ziemia Lu-
bińska

4. kolejka (14-15 września): 
LUKS Ziemia Lubińska – KS ORLIK Jelenia Góra 
Kobiety

5. kolejka (21-22 września): 
UKS Bielawianka Bielawa – kobiety – LUKS Zie-
mia Lubińska

6. kolejka (28-29 września): 
Promień Żary Women – LUKS Ziemia Lubińska

7. kolejka (5-6 października): 
LUKS Ziemia Lubińska – LKS Rolnik B.Głogó-
wek

8. kolejka (19-20 października): 
Skra Ladies Częstochowa – LUKS Ziemia Lubiń-
ska

9. kolejka (26-27 października): 
LUKS Ziemia Lubińska – Plon Błotnica Strzele-
cka – kobieca sekcja piłki nożnej

10. kolejka (2-3 listopada): 
Kobiecy Klub Sportowy Zabrze – LUKS Ziemia 
Lubińska

11. kolejka (9-10 listopada): 
LUKS Ziemia Lubińska – KS Unia Opole

 

 MISZ

Zainaugurują 
2. ligę na wyjeździe

 » Znamy terminarz rundy jesiennej 2. ligi śląskiej kobiet w sezonie 
2019/2020. W pierwszym meczu podopieczne Janusza Przybyło i Walde-
mara Brockiego zmierzą się na wyjeździe z ekipą UKS Jaskółki Chorzów.

Fo
t. 

M
ar

iu
sz

 B
ab

ic
z

Pierwszy mecz 
beniaminek  
rozegra 
w Chorzowie
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Pawłowski 
w Turcji
 Skrzydłowy Bartłomiej 

Pawłowski przeszedł na 
zasadzie transferu 
defi nitywnego do tureckiego 
Gazişehir Gaziantep Futbol 
Kulübü. Z nową drużyną 
podpisał trzyletnią umowę.

Pawłowski grał w KGHM 
Zagłębiu Lubin od początku sezo-
nu 2017/2018. Przez dwa lata 
dla miedziowych rozegrał 68 
meczów, w których zdobył 12 bra-
mek i zanotował 13 asyst.

– Przez ostatnie dwa sezony 
Bartek zrobił bardzo wiele dobre-
go w KGHM Zagłębiu Lubin. Sza-
nujemy decyzję zawodnika, któ-
ry po dobrym sezonie w ekstra-
klasie chciał spróbować swoich 
możliwości w nowym klubie i sil-
niejszej lidze. Będziemy trzymać 
za niego kciuki i liczyć, że w lidze 
tureckiej wykona kolejny krok 
naprzód – powiedział dyrektor 
sportowy Zagłębia Lubin Michał 
Żewłakow.
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Pawłowski grał 
w KGHM Zagłę-
biu Lubin od po-
czątku sezonu 
2017/2018

 » W ramach 3. kolejki 
PKO BP Ekstraklasy 
KGHM Zagłębie Lubin 
zremisowało z Jagiello-
nią Białystok 2:2. Piłka-
rze miedziowych 
w obecnym sezonie ma-
ją dwa punkty w ligo-
wej tabeli.

Już w 3. minucie meczu 
dla miedziowych świet-
ną okazję wykreował 

Łukasz Poręba jednak jego 

podania na bramkę nie 
zamienił Patryk Szysz. Po tej 
akcji drużyny zaczęły wal-
kę w środku pola, ale nikt 
nie potrafi sforsować obro-
ny rywala. W 20. minu-
cie Jakub Tosik próbował 
uderzenia z 30. metra, pił-
ka poleciała wysoko nad 
poprzeczką. 21. minu-
ta i groźnie pod bramką 
Zagłębia Lubin, Pirkyl pró-
bował przelobować bram-
karza miedziowych, jed-
nak lubiński zespół urato-
wała poprzeczka. 31. minu-

ta Alan Czerwiński dośrod-
kowuje w pole karne, uderza 
głową Patryk Szysz i mini-
malnie chybia obok lewego 
słupka. W 35. minucie próbę 
uderzenia z dystansu podjął 
Bartosz Kopacz, ale bram-
karz gości paruje uderzenie 
na rzut rożny. Bramkę dla 
Jagiellonii Białystok w 38. 

minucie zdobywa Patryk 
Klimala. Do końca pierw-
szej połowy trwała walka 
w środku pola.

Od początku drugiej 
połowy obie drużyny wal-
czą o przewagę w środkowej 
strefie boiska. W 60. minu-
cie rzut rożny dla gości, jed-
nak obrońcy miedziowych 
zażegnują niebezpieczeń-
stwo. W 59. minucie spotka-
nia Klimala próbował zdo-
być swoją drugą bramkę, ale 
znakomitą paradą popisał się 
golkiper miedziowych Kon-

rad Forenc. Chwilę później 
odpowiadało Zagłębie, jed-
nak w groźnej sytuacji nikt 
nie przeciął dośrodkowa-
nia Guldana. W 67. minu-
cie strzałem zza pola karne-
go prowadzenie na 2:0 pod-
wyższa Jesus Imaz. Po świet-
nej akcji na skrzydle Alana 
Czerwińskiego bramkę kon-
taktową w 71. minucie zdo-
bywa Patryk Szysz. Piłka-
rze miedziowych nie zwal-
niają tempa i po dośrodko-
waniu Czerwińskiego mini-
malnie obok słupka tra-
fia Damjan Bohar. W 74. 
minucie świetne uderzenie 
z dystansu kapitana Zagłębia 

Lubo Guldana. Jednak feno-
menalna interwencja Węgla-
rza ratuje gości przed startą 
bramki. 78. minuta Zagłę-
bie wyrównuje wynik spot-
kania za sprawą wychowan-
ka Zagłębia Lubin Łukasza 
Poręby! W ostatnich minu-
tach meczu gospodarze pró-
bowali przeważyć szale zwy-
cięstwa na swoją stronę, jed-
nak Jagiellonia świetnie grała 
w obronie. Mecz kończy się 
podziałem punktów.

Kolejne spotkanie KGHM 
Zagłębie Lubin rozegra 10 
sierpnia na własnym stadio-
nie przeciwko Arce Gdynia.

PIOTR FORTUNA 

Miedziowi uratowali punkt

KGHM Zagłębie Lubin – Jagiellonia Białystok  2:2 (0:1)
Bramki: 0:1 Patryk Klimala 39, 0:2 Jesús Imaz 66, 1:2 Patryk Szysz 70, 2:2 Łukasz 
Poręba 78
KGHM Zagłębie: 12. Konrad Forenc – 2. Bartosz Kopacz, 33. Ľubomír Guldan, 55. 
Damian Oko, 3. Saša Balić – 44. Alan Czerwiński, 24. Jakub Tosik, 8. Łukasz Poręba, 
18. Filip Starzyński (84, 89. Patryk Tuszyński), 7. Saša Živec (65, 39. Damjan Bohar) – 
17. Patryk Szysz.
Jagiellonia: 96. Damian Węglarz – 7. Jakub Wójcicki, 5. Nemanja Mitrović, 15. Zo-
ran Arsenić, 19. Böðvar Böðvarsson – 14. Tomáš Přikryl (87, 8. Ognjen Mudrinski), 6. 
Taras Romanczuk, 26. Martin Pospíšil (77, 20. Marko Poletanović), 11. Jesús Imaz, 
10. Juan Cámara (68, 77. Martin Košťál) – 9. Patryk Klimala.

Kolejne spotkanie 
KGHM Zagłębie Lubin 

rozegra 10 sierpnia

6.08.2019 sport.system-3.com.pl/cms/modules/generate/matrix.php?tax=1&searchMenu=53&round=3&matrix=newspaper&title=&fromNumber=&toNumber=

http://sport.system-3.com.pl/cms/modules/generate/matrix.php?tax=1&searchMenu=53&round=3&matrix=newspaper&title=&fromNumber=&toNumber= 1/1

Arka Gdy nia – Korona Kielce 1:1

Legia Warszawa – Śląsk Wrocław 0:0

ŁKS Łódź – Lech Poznań 1:2

Piast Gliwice – Pogoń Szczecin 0:0

Raków Częstochowa – Cracov ia 1:3

Wisła Płock – Lechia Gdańsk 1:2

KGHM Zagłębie Lubin – Jagiellonia Biały stok 2:2

Wisła Kraków – Górnik Zabrze 1:0

Generuj PDF

PKO Ekstraklasa 2019/2020

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. Lech Poznań 3 2 1 0 7 7-2

2. Pogoń Szczecin 3 2 1 0 7 4-1

3. Śląsk Wrocław 3 2 1 0 7 3-1

4. Lechia Gdańsk 3 1 2 0 5 2-1

5. Jagiellonia Biały stok 3 1 1 1 4 5-3

6. Cracov ia 3 1 1 1 4 5-4

7. Korona Kielce 3 1 1 1 4 3-3

8. Legia Warszawa 3 1 1 1 4 3-3

9. ŁKS Łódź 3 1 1 1 4 3-3

10. Górnik Zabrze 3 1 1 1 4 2-2

11. Wisła Kraków 3 1 1 1 4 1-1

12. Raków Częstochowa 3 1 0 2 3 2-4

13. KGHM Zagłębie Lubin 3 0 2 1 2 3-4

14. Piast Gliwice 3 0 2 1 2 2-3

15. Wisła Płock 3 0 1 2 1 2-7

16. Arka Gdy nia 3 0 1 2 1 1-6

Kolejka 3:

Fo
t. 

Pa
w

eł
 A

nd
ra

ch
ie

w
ic

z



8 sierpnia 201920 SPORT
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 » Piłkarze ręczni 
Zagłębia Lubin mają za 
sobą pierwsze mecze 
kontrolne w ramach 
przygotowań do 
nowego sezonu PGNiG 
Superligi Mężczyzn. 
Miedziowi byli 
gospodarzem turnieju 
Fitarena Cup 2019, 
w którym wzięły udział 
cztery drużyny.

W parach półfinało-
wych Chrobry Gło-
gów pokonał MKS 

Energę Kalisz 25:24, nato-
miast lubinianie ulegli aktu-
alnym brązowym medali-
stom Superligi, Gwardii Opo-

le 21:33. Przez 
niemal dzie-
sięć minut 
na tabli-
cy wyni-
ków było 
1:1. Póź-
niej zespoły 
zaczęły rzu-
cać bramki 
z dużo więk-
szą intensyw-
nością. Młoda 
drużyna Zagłębia 
dotrzymywała kro-
ku brązowym medali-
stom z poprzedniego sezonu, 
wygrywając po kwadransie 
7:6. Później inicjatywę przeję-
li rywale, którzy zaczęli budo-
wać swoją przewagę. Do prze-
rwy było 16:10 dla Gwardii. 
W drugiej połowie opolanie 
powiększali jeszcze wypra-

cowaną wcześniej przewagę 
i awansowali do finału tur-
nieju.

– Gwar-
dia to bar-
dzo mocny 
rywal i cie-
szymy się, 
że mieli-
śmy szan-
se zmierzyć 
się z nią 
na począt-

ku naszego 
sparingowe-

go grania. To 
nasze pierwsze 

spotkanie kontrol-
ne w okresie przygo-

towawczym i było widać, 
że chłopaki mają w nogach te 
trzy tygodnie ciężkich trenin-
gów. Przegraliśmy i nie ustrze-
gliśmy się prostych błędów. 
Jeśli chodzi o taktykę, jeszcze 
daleka droga przed nami, ale 
to wszystko jest zrozumiałe, 

bo tak naprawdę do tej pory 
tylko kilka razy pracowali-
śmy nad taktyką. Dla niektó-
rych zawodników ten mecz 
był zderzeniem z superligo-
wym graniem i od razu z tak 
silnym rywalem. Był to mecz 
sparingowy, który pokazał 
nam nad, czym mamy jesz-
cze pracować – mówi szkole-
niowiec Zagłębia Lubin.

W przegranym 25:28 
meczu o trzecie miejsce 
z Kaliszem lubinianie pre-
zentowali się już lepiej niż 
w pierwszym meczu. Sku-
tecznie grał Roman Chychy-
kało oraz nowy nabytek mie-
dziowych Wojciech Hajnos. 
Zagłębie długo prowadzi-
ło z Energą, jednak w kilka 
minut w drugiej połowie kali-
szanie wypracowali sobie 3-, 
4-bramkową przewagę, któ-

rą dowieźli już do końca. Mie-
dziowym nie pomogła dobra 
postawa w bramce duetu Bar-
tosik-Schodowski.

W finale Fitarena Cup 
zmierzyły się zespoły, które 
dzień wcześniej wygrały swo-
je mecze. Od początku ciężko 
było wskazać faworyta spot-
kania, choć nieco lepiej pre-
zentowała się Gwardia, Chro-
bry nie odpuszczał. Głogo-
wianie mieli swój moment 
w drugiej połowie i dzięki 
dobrej postawie w defensy-
wie i skutecznym atakom, 
odskoczyli rywalkom na kil-
ka bramek. Brązowi medaliści 
poprzedniego sezonu walczyli 
do końca, jednak to Chrobry 
zanotował drugą wygraną 
w turnieju i końcowy triumf.

 ŁUKASZ LEMANIK

 SPR Chrobry Głogów – MKS Energa Kalisz  25:24 (10:12)
SPR Chrobry: Stachera, Kapela – Wawrzyniak 3, Podobas 1, Sadowski 1, 
Klinger, Babicz 1, Tylutki 7, Zdobylak 3, Orpik, Jamioł 2, Krzysztofik, Marszałek 
3, Bekisz, Przysiek 4.
Energa MKS Kalisz: Krekora, Liliestrand 1– Kwiatkowski, Galewski 1, Bożek 
1, Gąsiorek 1, Kamyszek 2, Drej, Klopsteg 4, Misiejuk, Szpera 3, Pilitowski K. 1, 
Pilitowski M. 1, Malyarevich 3, Kniazieu 4, Krytski 2, Adamski.

 MKS Zagłębie Lubin – KPR Gwardia Opole  21:33 (10:16)
Zagłębie: Schodowski, Bartosik – Adamski 2, Bogacz 1, Borowczyk, Bysiak, 
Chychykalo 5, Drobiecki, Dudkowski, Gębala 1, Hajnos, Kasperski, Kupiec 2, 
Mrozowicz, Pawlaczyk 2, Stankiewicz 4, Sroczyk 2, Tokaj 2.
Gwardia: Malcher, Zembrzycki – Lemaniak 2, Ścisłowicz 4, Siwak 5, Zarzycki 
1, Klimków 6, Małecki 2, Mokrzki, Zieniewicz 2, Jankowski 2, Zadura 2, Kawka, 
Mauer 3, Milewski 2, Morawski, Działakiewicz 2, Stefani, Skraburski, Dobro-
wolski, Kurus, Balcerek.

 Mecz o 3. miejsce: MKS Zagłębie Lubin 
 – MKS Energa Kalisz  25:28 (12:11)

Zagłębie: Schodowski, Bartosik – Adamski 2, Bogacz 1, Borowczyk, Bysiak, 
Chychykalo 6, Drobiecki 2, Dudkowski 2, Gębala 2, Hajnos 7, Kasperski, Ku-
piec, Mrozowicz, Pawlaczyk, Stankiewicz 2, Sroczyk 1, Tokaj.
MKS Energa Kalisz: Krekora, Liliestrand – Kwiatkowski, Galewski , Bożek , 
Gąsiorek , Kamyszek 4, Drej, Klopsteg 4, Misiejuk, Szpera 4, Pilitowski K. 1, Pili-
towski M. , Malyarevich 5, Kniazieu 2, Krytski 8, Adamski.

 Finał: SPR Chrobry Głogów  
 – KPR Gwardia Opole  29:26 (14:14)

SPR Chrobry: Stachera, Kapela – Wawrzyniak 5, Podobas , Sadowski 5, Klin-
ger 3, Babicz 2, Tylutki 2, Zdobylak 6, Orpik, Jamioł 2, Krzysztofik 3, Marsza-
łek, Bekisz, Przysiek 1.
Gwardia: Malcher, Zembrzycki – Lemaniak 4, Ścisłowicz 1, Siwak , Zarzycki 2, 
Klimków 1, Małecki , Mokrzki, Zieniewicz 3, Jankowski 2, Zadura , Kawka, Mau-
er 2, Milewski 3, Morawski 2, Działakiewicz 2, Stefani, Skraburski 2, Dobrowol-
ski, Kurus, Balcerek.

 Końcowa klasyfi kacja: 
1 SPR Chrobry Głogów
2 KPR Gwardia Opole
3 Energa MKS Kalisz
4 MKS Zagłębie Lubin

 Wyróżnienia indywidualne: 
MVP turnieju: Marcel Zdobylak (Chrobry)
Najlepszy bramkarz: Adam Malcher (Gwardia)
Król Strzelców: Roman Chychykalo (Zagłębie)

Sprawdzili się na 
Fitarena Cup 2019

Chrobry wygrał turniej

Roman Chychykalo zdobył 
najwięcej bramek 
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